
 

Spravodaj c 110 
+++++++++++++ 

Pozor oprava Spravodaja c 109, kde bola nespravne uvedena nasledovna akcia: 

- 23.2.2011, streda, o 17.00 hod. prednáška Ing., JUDr. Wiliam Schmidt, MSc., významný  
zahraničný Slovák, folklorista, spisovateľ, !!!      Mení sa však miesto konania prednášok: od 
februára do júna 2011 sa budú stretnutia konať v prednáškových priestoroch pod kostolom 
saleziánov na rohu Miletičovej a Záhradníckej ulice. Pri hlavnom vchode do kostola zvnútra 
vedú schody smerom do suterénu, kde sa prednáškové priestory nachádzajú. 
- 23.2.2011 19.00-21.00 hod. Quo Vadis, Andrea Straková: Investovanie 2  Už si viac 
nemusíte láma hlavu, čo spraviť s Vašimi peniazmi. Investujte ich. O tom ako na to 
porozpráva Andrea Straková. Na prednáške sa dozviete: 

- aké sú základné typy cenných papierov a rozdelenie fondov 

- čo sú to investičné stratégie a ako si správne vytvoriť portfólio 

- či je lepšie jednorázové, alebo pravidelné investovanie 

- aký je vplyv času na investície 

+++++++++++++ 
 

- 24. 2. 2011 o 17.00 h: Je história techniky plná omylov a náhod? 
   hosť: prof. Karol Vasilko, DrSc.Veda v centre. CVTI S (Technicka kniznica) R, Dubravska 
cesta, 

+++++++++++++ 
- 27.2.2011, 14.30 hod, Primacialne namestie,pri studni: Historia kostolov a cintorinov 
Bratislavy II. cast. Ing. Zuzana Klimková 

+++++++++++++ 
- 28.2.2011,pondelok, 16.00 hod. pozývame Vás na cyklus prednášok 
Slovenčina v priebehu stáročí PhDr. Emil  Vontorčík Od bitky pri Viedni 

po vystúpenie Antona Bernoláka a zrod spisovnej slovenčiny 

Strojnícka fakulta STU, 3. posch., miest. č. 314, Nám. Slobody 17, Bratislava 
Možnosť vídeokonferencie cez SKYPE na meno: Peter Halaj, Bratislava, Slovensko 

+++++++++++++ 
"Sedem filmov Akiru Kurosawu - festival k stemu vyrociu narodenia japonskeho rezisera" 
Vážení členovia SAKURA klubu a priatelia Japonska,, 

 veľvyslanectvo Japonska v SR si Vás dovoľuje informovať o a pozvať na podujatie 



 "Sedem filmov Akiru Kurosawu - festival k stému výročiu narodenia japonského 
režiséra",  

 Festival je organizovaný Veľvyslanectvom Japonska v SR a The Japan Foundation v spolupráci s kinom 
Mladosť. Podujatie prebehne nasledovne: 

 (1)   Termín konania:              28. februára - 2. marca 2011  

(2)   Miesto konania:              kino Mladosť, Hviezdoslavovo nám. 17, Bratislava 

(3)   Vstupné:                            vstup voľný 

Program festivalu: 

17.00 Túlavý pes (Nora inu) 28. február 2011 
19.30 Zlý chlap spí dobre (Warui yatsu hodo yoku nemuru) 
16.45 Žiť (Ikiru) 1. marec 2011 
19.30 Nebo a peklo (Tengoku to jigoku) 
15.15 Opitý anjel (Yoidore tenshi) 
17.10 Rašómon (Rashomon) 

2. marec 2011 

19.00 Červenofúz (Akahige) 

Poznámka: Krátka informácia o jednotlivých filmoch sa nachádza v prílohe. Premietanie 28. februára o 17.00 
bude spojené s otváracím ceremoniálom festivalu. 

Bližšie informácie sa nachádzajú na stránke veľvyslanectva Japonska v SR http://www.sk.emb-
japan.go.jp/event_kurosawa_fest_2011.html a na FACEBOOKu - Embassy of Japan in Slovak Republic ( 

http://www.facebook.com/pages/edit/?id=197696043574668&sk=basic#!/pages/Embassy-of-Japan-in-the-
Slovak-Republic/197696043574668) 

S úctou, Zuzana Želinská 

************************************** 
PhDr. Zuzana Želinská 
Kultúrna sekcia 
Veľvyslanectvo Japonska 
Hlavné námestie 2 
813 27 BRATISLAVA 1 
Tel.:       02-5980-0101, 02-5980-0100 
Fax:      02-5443-3681, 02-5443-2771 
E-mail: japanemb6@stonline.sk  
************************************** 

+++++++++++++ 
O neočkovaní už od zajtra (utorok 18.I.201 1) + DÔLEŽITÉ UPOZORNENIE 
 
Milí priatelia,  
k minule avizovaným besedám pribudla beseda v Dolnom Kubíne a druhá beseda v Spišskej 
Novej Vsi dopoludnia v materskom centre (popri tej večernej): 
26.I.2011 od 9:30 
Spišská Nová Ves 
http://www.slobodavockovani.sk/news/beseda-o-ockovani-v-spisskej-novej-vsi-v-stredu-26-i-



2011-od-9-30/ 
 
15.II.2011 od 16:00 
Dolný Kubín 
http://www.slobodavockovani.sk/news/beseda-o-ockovani-v-dolnom-kubine-15-ii-2011/ 
 
Úplný a aktuálny prehľad naplánovaných besied nájdete tu: 
http://www.slobodavockovani.sk/news/besedy-o-ne-ockovani-v-januari-a-februari-2011/ 
 
Stav v tejto chvíli (17.I.2011): 
Dátum   Čas     Mesto 
utorok 18.I.2011        1000    Piešťany 
utorok 18I.2011        1700    Nitra 
streda 19.I.2011        1530    Topoľčany 
štvrtok 20.I.2011       1700    Nové Zámky 
utorok 25.I.2011        1600    Poprad 
streda 26.I.2011        930     Spišská Nová Ves 
streda 26.I.2011        1630    Spišská Nová Ves 
štvrtok 27.I.2011       1700    Liptovský Mikuláš 
utorok 1.II.2011        1700    Myjava 
streda 2.II.2011        1700    Brezová pod Bradlom 
štvrtok 3.II.2011       1700    Trenčín 
utorok 8.II.2011        1730    Brezno 
streda 9.II.2011        1000    Lučenec 
štvrtok 10.II.2011      1700    Zvolen 
utorok 15.II.2011       1600    Dolný Kubín 
V príprave: Čadca, Žilina, Bratislava, možno Pezinok, možno Martin 
 
Čo je ale veľmi zaujímavé , je vyjadrenie z dobre informovaného zdroja, ktorý pozná jednu 
slobodo-očkovaciu lekárku, ktorá bola na zjazde pro-očkovacej lobby vo Vysokých Tatrách 
práve uplynulý víkend. 
 
Informátora, pochopiteľne, nebudem menovať: 
"... rozprával som sa s jednou pani doktorkou o tom, 
že bola teraz na víkend na školení s firmou Pfizer v Tatrách. Ona má 
na očkovanie svoj názor asi taký istý ako aj my :) ale hovorila, že 
riadne zbroja a majú dokonca písomne vypracované argumenty na otázky 
 (témy), ktoré sa budú rozoberať na šnúre besied. Bolo ich tam 
okolo 400 pediatrov z celého Slovenska a riadne ich masírovali a 
apelovali na nich aby sa zúčastnili na týchto besedách a aby riadne 
týchto "fanatických aktivistov" zotreli. Prišla odtiaľ celá zmätená, 
zhrozená aké zákony (sankcie) sa pripravujú a čo všetko sa chystá štát 
podniknúť proti ľuďom, ktorí neočkujú a aj proti lekárom... Stavia ich 
do pozície, že nemá na výber ani lekár a samozrejme ani občan. Vraj za 
každú vakcínu osobitne a za každého rodiča osobitne (čiže 2x) hrozí 
sankcia 331EUR, čo je pre mňa novinka, ale vy to asi viete.  No, ale 
my sa len tak ľahko nedáme :) 
Tak len chcem dodať pevné nervy lebo sa môžu na besede 
objaviť práve títo "naočkovaní" lekári s práve čerstvými info práve 
absolvovaného "odborného školenia" a budú určite dosť nepríjemní. 



... 
no ona hovorila, že ich tam teda riadne masírovali 
a že sa chystajú riadne proti neočkovačom zasahovať 
lekári sa boja lebo ich tam plašia, že ak sa niečo stane tak sú v prvom rade oni zodpovední 
.... 
tak sú z toho dosť vyplašení 
boja sa o prácu.. 
čo chápem 
aj táto naša lekárka je z toho riadne zmätená lebo svedomie jej hovorí niečo iné 
... 
ona je tá, ktorá nepresviedča že rodičia musia dať očkovať ani nevzhadzuje z ambulancie 
 
.. 
len to, že aj lekári sa dosť boja 
nejde to len cez strach ľudí ale aj lekárov 
také podmienky im dávajú čo všetko musia urobiť ale výsledkom toho je len to, že v 
konečnom dôsledku je krytá jedine tak firma 
ak bude na prednáške tá doktorka a možno bude mať chuť sa rozprávať o tom, 
a na argument, že či tie farmaceutické firmy spasí to malé percento ľudí, ktoré očkovať 
nechcú je odpoveďou len to, že dnes je to percento malé ale postupne... 
v tom sú obrovské obrovské prachy 
... 
a firma ti povie, že aj na základe Ústavy ty musíš dať zaočkovať" 
Takže tento rok bude zrejme vééééľmi husto (hlavne keď zvážime už podanú žalobu na ÚVZ 
SR / RÚVZ BA a ďalšie žaloby, čo sú v príprave) a Radičovej vláda nám asi k slobode v 
očkovaní veľmi nepomôže (skôr naopak - podľa toho, čo sme sa dozvedeli od informátora). 
Čo sme síce tušili už dávnejšie, ale s úplnou istotou sa to ukázalo asi až teraz: 
MZ SR, ÚVZ SR a výrobcovia vakcín a iných alopatických medikamentov sú v podstate len 
pobočky jednej a tej istej firmy, ktoré sú úplne zajedno vo svojich cieľoch, líšia sa jedine 
právnou formou organizácie. 
Viac tu: http://www.slobodavockovani.sk/clanky/aktualne-temy/#PSPI 
 
Veľmi trefne to vyjadril JUDr. Róbert Fico: "Nebudem Uhliarika (ministra zdravotníctva) k 
ničomu vyzývať, lebo on sám nič nemôže urobiť, keďže je v rukách zahraničných firiem." 
Viď: http://ekonomika.sme.sk/c/5721137/fico-minister-uhliarik-totalne-zlyhal.html 
 
Nechcem strašiť, ale je dobré byť pripravený na Pharmageddon . Toto je len zahrievacie 
predkolo, od 1. apríla ideme naostro (zákaz určitých bylinných liečiv atď.). 
 
P.S.: Prepošlite, prosím, komu uznáte za vhodné 
 
Na prípadné stretnutie s vami sa vopred teší a všetko Dobré vám zo srdca praje 
-- 
Ing. Marián FILLO 
člen petičného výboru "Petície za slobodnú voľbu v očkovaní" 
* * * * * * * * * * * * 
poštová adresa: Jaseňová 26, 01007 ŽILINA 
tel./SMS/MMS: 0904 827 031 (prenesené do O2) 
* * * * * * * * * * * * 
sloboda.v.ockovani@gmailcom 



http://slobodavockovani.sk/peticia 
 
Buďme sami zodpovední za svoje zdravie a budúcnosť svojich detí. 
  
Kniha , ktorá podáva dôkazy: 
Nežiaduci účinok:   Smrť    
Priznanie bývalého riaditeľa farmaceutického priemyslu 
 
John   Virapen 
Výpoveď bývalého pracovníka farmaceutickej   spoločnosti 
o škodlivosti niektorých liekov a očkovania nájdete aj na : 
ttp://www.dianetickecentrum.sk/news.php?newsid=12   

+++++++++++++ 
Gemersko-malohontské múzeum v Rimavskej Sobote Vám zasiela Plán výstav múzea na marec 2011. 
  
Tešíme sa na Vašu návštevu múzea a médiám vopred ďakujeme za propagáciu. 
  
S pozdravom za Gemersko-malohontské múzeum v Rimavskej Sobote 

GEMERSKO-MALOHONTSKÉ MÚZEUM   V RIMAVSKEJ 
SOBOTE 
Program MÚZEA na mesiac Marec  2011 
aktuálne Výstavy 

 
KAMIL KOZUB: KRESBA – MAĽBA 
4. FEBRUÁR  2011 - 18. MAREC 2011 
 
KAMIL KOZUB PÔSOBIACI V KEŽMARKU, SA PO ŠTÚDIÁCH NA FAKULTE 
UMENÍ V KOŠICIACH (ODBOR MAĽBA, PROF. A. SZENTPETÉRY AKAD. MAL.) 
VYPROFILOVAL AKO PREDSTAVITEĽ SÚČASNEJ MAĽBY. JEHO TVORBA JE 
CHARAKTERIZOVANÁ EXPRESÍVNYM RUKOPISOM 
A ŠIROKOSPEKTRÁLNYM KOLORITOM, KTORÝ NA VEĽKÝCH PLOCHÁCH 
PÔSOBÍ STRHUJÚCO. ŠIROKÝ TEMATICKÝ ZÁBER HO NEDOVOĽUJE 
ZAČLENIŤ DO JEDNOZNAČNÉHO OKRUHU. VYSTAVENÉ PRÁCE SÚ 
PRIEREZOM JEHO TVORBY V ČASOVOM ROZPÄTÍ POSLEDNÉHO 
DESAŤROČIA, KDE OD ABSTRAKTNÝCH FORIEM CEZ NAJNOVŠIE 
PORTRÉTNE PREJAVY NACHÁDZAME AJ INŠPIRÁCIU KRAJINOU. NA 
VÝSTAVE JE PRVÝKRÁT  VYSTAVENÁ SÉRIA JEHO KRESIEB POD NÁZVOM 
AUTOPORTRÉT I., II., III., IV., KTORÁ JE SILNE SUGESTÍVNA A MÁ 
NARATÍVNY,  TEDA PRÍBEHOVÝ CHARAKTER.  
 
 
POZOSTALOSŤ GÖMÖRYOVCOV                                                    
10. FEBRUÁR 2011 – 30. APRÍL 2011 
 
ROD GÖMÖRY BOL JEDNOU Z POPREDNÝCH GEMERSKÝCH 
ŠĽACHTICKÝCH RODÍN 19. STOROČIA, NO DNES SI NA „GEMERSKÉHO 
SINDBÁDA“ - OLIVÉRA GÖMÖRYHO, A „S HADMI SA ROZPRÁVAJÚCU  
ŽENU“ – MARGITU MARÓTHY–GÖMÖRYOVÚ, PAMÄTAJÚ UŽ LEN NAJSTARŠÍ 



OBYVATELIA Z OKOLIA ŠIRKOVIEC. ICH RODINNÉ SÍDLO, KAŠTIEĽ 
V ŠIRKOVCIACH DNES CHÁTRA A PO JEHO NIEKDAJŠEJ SLÁVE UŽ NIET 
ANI STOPY. VÝSTAVA JE PRETO VENOVANÁ OLIVÉROVI GÖMÖRYMU A 
JEHO MANŽELKE, HEREČKE MARGITE MARÓTHYOVEJ, KTORÍ BOLI 
POSLEDNÝMI MAJITEĽMI KAŠTIEĽA.              
CIEĽOM VÝSTAVY JE TIEŽ SPRÍSTUPNIŤ VEREJNOSTI POZOSTALOSŤ 
RODINY GÖMÖRYOVCOV, KTORÁ SA POČAS ICH ŽIVOTA, ALE HLAVNE PO 
SMRTI MARGITY, DOSTALA V ROKU 1955 DO VTEDAJŠIEHO GEMERSKÉHO 
MÚZEA. IDE PREDOVŠETKÝM O TAKÉ ZBIERKOVÉ PREDMETY, 
DOKUMENTY A FOTOGRAFIE, KTORÉ ZATIAĽ NEBOLI PUBLIKOVANÉ, 
ZVEREJNENÉ ANI INAK SPRÍSTUPNENÉ. VYSTAVENÉ PREDMETY TVORIA 
SÚČASŤ HISTORICKÉHO, VÝTVARNÉHO, ETNOLOGICKÉHO, 
BIOLOGICKÉHO A ARCHÍVNEHO FONDU GEMERSKO-MALOHONTSKÉHO 
MÚZEA, A V TAKEJTO UCELENEJ PODOBE SÚ PO PRVÝ KRÁT  
PREZENTOVANÉ VEREJNOSTI. 
 
 
VESMÍR OČAMI DETÍ 
3. MAREC 2011 – 31. MAREC 2011 
 
TRADIČNÁ SÚŤAŽNÁ PREHLIADKA DETSKEJ TVORBY – PRÁC ŽIAKOV 
ZÁKLADNÝCH ŠKÔL OKRESU RIMAVSKÁ SOBOTA. VÝSTAVA JE 
PREZENTÁCIOU PRÁC DETSKÝCH AUTOROV, KTORÝCH FANTÁZIA A 
PREDSTAVY NEPOZNAJÚ HRANICE A SVOJIMI OČAMI NÁM PONÚKAJÚ 
POHĽAD NA PRIESTOR NEKONEČNÉHO A NEZNÁMEHO VESMÍRU. VÝSTAVU 
PRIPRAVILA HVEZDÁREŇ V RIMAVSKEJ SOBOTE V PRIESTOROCH 
GEMERSKO-MALOHONTSKÉHO MÚZEA. KOMISÁRKOU VÝSTAVY JE RNDR. 
DANA RAPAVÁ (HVEZDÁREŇ RIMAVSKÁ SOBOTA)- 
 
 

PREDMET MESIACA – MAREC 2011 
 

AMFORA S ANTROPOMORFNOU VÝZDOBOU Z TORNALE 
 
V ROKOCH 1966 – 1968 BOLO  PRESKÚMANÉ JEDNO Z NAJVÄČŠÍCH 
POHREBÍSK PILINSKEJ KULTÚRY, KTORÉ SA ROZPRESTIERALO V AREÁLY 
BÝVALÝCH TEXTILNÝCH ZÁVODOV,  V MESTEČKU TORNAĽA.  V JEDNOM 
Z PRESKÚMANÝCH  HROBOV  BOLA OBJAVENÁ OJEDINELÁ AMFORA, 
KTORÁ JE ZDOBENÁ RYTÝM A PLASTICKÝM ORNAMENTOM, KTORÝ 
MOŽNO INTERPRETOVAŤ AKO  POKUS O VYTVORENIE ANTROPOMORFNEJ 
VÝZDOBY. TAKÁTO VÝZDOBA JE NA AMFORÁCH PILINSKEJ KULTÚRY 
NEZVYČAJNÁ A JEDINEČNÁ. AMFORA SLÚŽILA V HROBE AKO POPOLNICA  
- NÁDOBA PRE ULOŽENIE KREMAČNÝCH ZVYŠKOV.  AMFORA BOLA 
SÚČASŤOU MATERIÁLNEHO SVETA ĽUDU PILINSKEJ KULTÚRY, KTORÝ ŽIL 
NA ÚZEMÍ GEMERA – MALOHONTU, V OBDOBÍ MLADŠEJ DOBY BRONZOVEJ 
(1500 – 1100 ROKOV PRED KR.). SAMOTNÁ AMFORA POCHÁDZA Z OBDOBIA 
1400 – 1300  ROKOV PRED KR..  
 
 



Stála expozícia Protifašistický odboj a SNP v Gemeri-Malohonte 
NOVÁ MODERNE KONCIPOVANÁ STÁLA EXPOZÍCIA POSKYTUJE 
NÁVŠTEVNÍKOM KOMPLEXNÝ POHĽADU NA PROBLEMATIKU 
PROTIFAŠISTICKÉHO ODBOJA A SNP V REGIÓNE GEMERA-MALOHONTU. 
PROSTREDNÍCTVOM TROJROZMERNÝCH ARTEFAKTOV, ROZSIAHLEHO 
FOTOGRAFICKÉHO MATERIÁLU, ALE I AUDIOVIZUÁLNYCH PREZENTÁCIÍ 
SÚ OKREM REÁLIÍ PROTIFAŠISTICKÉHO ODBOJA NAZNAČENÉ 
I PODMIENKY PRE JEHO FORMOVANIE, ALE I DÔSLEDKY VZNIKU 
SLOVENSKÉHO ŠTÁTU, VIEDENSKÁ ARBITRÁŽ, NEMECKÁ OKUPÁCIA... 
EXPOZÍCIA BOLA ZREALIZOVANÁ V SPOLUPRÁCI GEMERSKO-
MALOHONTSKÉHO MÚZEA, MÚZEA SLOVENSKÉHO NÁRODNÉHO 
POVSTANIA V BANSKEJ BYSTRICI A ZVÄZU PROTIFAŠISTICKÝCH  
BOJOVNÍKOV SLOVENSKA. 

 

     STÁLA VLASTIVEDNÁ EXPOZÍCIA  
Stála vlastivedná expozícia poskytuje zaujímavý a komplexný pohľad na bohatstvo a 
rôznorodosť histórie a prírody regiónu Gemer-Malohont. Prezentované sú v nej napríklad:  
súbory nálezov z významnej paleontologickej lokality – Kostná dolina pri obci Hajnáčka; 
zaujímavá kolekcia dermoplastických preparátov živočíchov regiónu; mimoriadne cenné 
archeologické nálezy z Včeliniec, Kyjatíc, ale i zo samotnej Rimavskej Soboty a iných lokalít; 
zbierkové predmety dokladajúce hektické udalosti stavovských povstaní, obdobie existencie 
cechov, ľudové bývanie, ale i rôznosť a zručnosť tradičných remeselníkov - hrnčiarov, 
voštinárov, kováčov... 

 
VŠETKÝCH SRDEČNE POZÝVAME NA PREHLIADKU PREDMETU MESIACA 
MAREC, AKO AJ AKTUÁLNYCH VÝSTAV A STÁLYCH  EXPOZÍCIÍ 
OTVÁRACIE HODINY: 
PONDELOK - PIATOK        8.00 – 16.00 
VSTUPNÉ: 
DOSPELÍ – 2 €   
DETI, ŠTUDENTI, DÔCHODCOVIA A DRŽITELIA ZŤP – 1 €  
DETI DO 6 ROKOV – ZDARMA 

+++++++++++++ 
Obcas je dobre sa pozriet do archivu! 

Figeľ: „Andrej Ďurkovský (kandidát na poslanca) je čestný človek“, mi mu 
dôverujeme, novinári len fabulujú... (pred voľbami apríl/2010) – „Ja ho 
povazujem za čestného človeka....“.... „My mu dvôverujeme....“  12. Minút 
a 21 minut 50 sekund... 

„Skandál s financovanim strany mame preto, lebo sa k tomu vracia premier 
Fico...“ 

http://www.tyzden.sk/vecery-tyzdna/radicova-1.html 

To su ale futuristi, ako vedeli hovorit o sebe s pol rocnym predstihom!!!!  

+++++++++++++ 
Dátum: 20. 2. 2011 18:33:00 
Predmet: Zavádzajúca odpoveď MZ SR na žiadosť o poskytnutie informácií 



ohľadom odstraňovania znaku Červeného kríža z vozidiel ZZS 
 
Zavádzajúca odpoveď MZ SR na žiadosť o poskytnutie informácií ohľadom 
odstraňovania znaku Červeného kríža z vozidiel ZZS 
 
 
Ani z tohto listu MZ SR sme sa nedozvedeli odpovede na viaceré otázky 
týkajúce sa odstraňovania znaku Červeného kríža z vozidiel ZZS. Zavádzajúca 
je odpoveď už na prvú otázku, v ktorej ako keby sa MZ SR na čele ktorej 
stojí nominant "kresťanskej koalície" snažilo "hodiť" zodpovednosť za 
odstránenie tohto kresťanského symbolu Výnosom MZ SR z 11. marca 2009 č. 
10548/2009 na vládu R. Fica. 
 
VYHLÁŠKA Ministerstva zdravotníctva Slovenskej republiky z 9. januára 2006, 
30/2006 Z.z. s podpisom ministra SDKU R. Zajaca ale skôr dokazuje to, že na 
eliminácii vplyvu kresťanstva na Slovensku sa aktívne podieľajú svojimi 
skutkami práve "kresťanskí politici". 
 
Zach 11,4-5; 
 
"Toto hovorí Pán, môj Boh: "Stráž stádo určené na porážku, ktoré majitelia 
nemilosrdne porážajú. Jeho kupci hovoria: "Nech je zvelebený Pán, zbohatol 
som;" jeho pastieri nemajú nad ním zľutovania". 
 
Zach 11,15- 16 
 
"I riekol mi Pán: "Ešte raz si vezmi výstroj, a to hlúpeho pastiera! Lebo, 
hľa, ja vzbudím v krajine pastiera: čo hynie, o to sa neobzrie, čo sa 
stratilo, hľadať nebude, čo je zlomené, hojiť nebude, čo ešte stojí, kŕmiť 
nebude; z tučných bude jesť mäso a pozráža im paprčky". 
 
Stanovisko MZ 
TU:http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=zavadzajuca-odpoved-mz-sr-na-
z 
iadost-o-poskytnutie-informacii-ohladom-odstranovania-znaku-cerveneho-
kriza- 
z-vozidiel-zzs 
<http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=zavadzajuca-odpoved-mz-sr-na-
zia 
dost-o-poskytnutie-informacii-ohladom-odstranovania-znaku-cerveneho-kriza-
z- 
vozidiel-zzs&cisloclanku=2011020002> &cisloclanku=2011020002 
 
Lady Ashtonová: Odvolávať sa na náboženstvo je "politicky nekorektné" 
 
Vydané dňa 20. 02. 2011 
 
Kresťania v EÚ: Ministri musia prenasledovanie kresťanov jednoznačne 
odsúdiť 
 
Brusel/Rím, 16.2.2011 (Zenit) - Európske kresťanské iniciatívy vyzvali 
ministrov zahraničných vecí EÚ, aby jednoznačne odsúdili prenasledovanie 
kresťanov. Bruselská organizácia "European Dignity Watch" - EDW (Stráž 
európskej dôstojnosti) aj povzbudila kresťanov, aby apelovali na politikov. 
EDW vyzvala aj k obhajobe ľudského života, rodiny a základných slobôd. 
 
Celý článok TU: 
 
http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=blady-ashtonova-odvolavat-sa-na-
n 
abozenstvo-je-quotpoliticky-nekorektne%93b 



<http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=blady-ashtonova-odvolavat-sa-
na- 
nabozenstvo-je-quotpoliticky-nekorektne%93b&cisloclanku=2011020003> 
&cisloclanku=2011020003 
 
Vážení priatelia, 
 
aj tento rok sa v Bruseli uskutoční viacero stretnutí Európskych Aliancií 
za 
nedeľu. Bolo by nanajvýš vhodné, aby sa na týchto stretnutiach zúčastnili 
aj 
zástupcovia AZN- Slovensko, o.z. Bez Vašej pomoci to ale zrejme nebude 
možné. 
 
Preto Vás touto cestou opätovne prosíme v rámci svojích možností o finančnú 
podporu na činnosť AZN v tejto Bohu milej činnosti. 
 
 
Podporiť nás môžete na číslo účtu: 12 66 06 00 56 kód banky 0200 

+++++++++++++ 

Zavádzajúca odpoveď MZ SR na žiadosť o 
poskytnutie informácií ohľadom 
odstraňovania znaku Červeného kríža z 
vozidiel ZZS 
Ani z tohto listu MZ SR sme sa nedozvedeli odpovede na viaceré otázky týkajúce sa 
odstraňovania znaku Červeného kríža z vozidiel ZZS. Zavádzajúca je odpoveď už na prvú 
otázku, v ktorej ako keby sa MZ SR na čele ktorej stojí nominant "kresťanskej koalície" 
snažilo "hodiť" zodpovednosť za odstránenie tohto kresťanského symbolu Výnosom MZ SR z 
11. marca 2009 č. 10548/2009 na vládu R. Fica.  

VYHLÁŠKA Ministerstva zdravotníctva Slovenskej republiky z 9. januára 2006, 30/2006 Z.z. 
s podpisom ministra SDKU R. Zajaca ale skôr dokazuje to, že na eliminácii vplyvu 
kresťanstva na Slovensku sa aktívne podieľajú svojimi skutkami práve "kresťanskí politici". 

Zach 11,4-5;  

"Toto hovorí Pán, môj Boh: „Stráž stádo určené na porážku, ktoré majitelia nemilosrdne 
porážajú. Jeho kupci hovoria: „Nech je zvelebený Pán, zbohatol som;“ jeho pastieri nemajú 
nad ním zľutovania". 

Zach 11,15- 16 

"I riekol mi Pán: „Ešte raz si vezmi výstroj, a to hlúpeho pastiera! Lebo, hľa, ja vzbudím v 
krajine pastiera: čo hynie, o to sa neobzrie, čo sa stratilo, hľadať nebude, čo je zlomené, hojiť 
nebude, čo ešte stojí, kŕmiť nebude; z tučných bude jesť mäso a pozráža im paprčky".  



  

Stanovisko MZ TU:http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=zavadzajuca-odpoved-mz-sr-na-
ziadost-o-poskytnutie-informacii-ohladom-odstranovania-znaku-cerveneho-kriza-z-vozidiel-
zzs&cisloclanku=2011020002 
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Kresťania v EÚ: Ministri musia prenasledovanie kresťanov jednoznačne odsúdiť  

Brusel/Rím, 16.2.2011 (Zenit) – Európske kresťanské iniciatívy vyzvali ministrov 
zahraničných vecí EÚ, aby jednoznačne odsúdili prenasledovanie kresťanov. Bruselská 
organizácia „European Dignity Watch“ - EDW (Stráž európskej dôstojnosti) aj povzbudila 
kresťanov, aby apelovali na politikov. EDW vyzvala aj k obhajobe ľudského života, rodiny a 
základných slobôd. 

Celý článok TU: http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=blady-ashtonova-odvolavat-sa-na-
nabozenstvo-je-quotpoliticky-nekorektne%93b&cisloclanku=2011020003 
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Vážení priatelia, 

aj tento rok sa v Bruseli uskutoční viacero stretnutí Európskych Aliancií za 
nedeľu. Bolo by nanajvýš vhodné, aby sa na týchto stretnutiach zúčastnili aj 
zástupcovia AZN- Slovensko, o.z. Bez Vašej pomoci to ale zrejme nebude 
možné.  

Preto Vás touto cestou opätovne prosíme v rámci svojích možností o finančnú 
podporu na činnosť AZN v tejto Bohu milej činnosti.  

  

Podporiť nás môžete na číslo účtu: 12 66 06 00 56 kód banky 0200 

+++++++++++++ 
Provincionalizmus SaS 

17. januára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
 



Nedostatok širšieho rozhľadu, úzka orientácia a obmedzenosť predstaviteľov tejto strany sa už 
stali úplne priezračné, a to aj ľuďom z bežným prehľadom. Zvlášť ekonómovia už na začiatku 
poukazovali, že SaS nedokáže dôsledne a dôkladne teoreticky fundovať svoje predstavy v 
ekonomickej oblasti, a nielen ekonomickej. Musím pripomenúť „zázrak“ pána Sulíka, ktorý 
presadzoval rovnú daň. Bol som účastníkom aj širších diskusií, kde sa stala terčom posmechu. 
My teraz máme rovnakú (nie rovnú) proporcionálnu daňovú sadzbu. Neznalosť 
ekonomických pojmov jednoznačne hovorí o nevzdelanosti človeka, ktorý ich používa. 
Svojim vzdelaním nie je pripravený na apercepciu a osvojenie si informácie v pojme. Totiž 
pojem rovná daň akosi indikuje, že máme aj pokrčenú daň. Rovnako nepresný je aj pojem 
super hrubá mzda. Úplne zbytočný pojem. A názor pána Sulíka o ľahkom riešení 
ekonomických problémov, lebo na všetko sa dajú využiť odpisy (iste nechápe ich vzťahy a 
význam) už naozaj patrí nielen do starého železa ale hraničí s analfabetizmom (pojem použitý 
v SME). Práve nedostatok vzdelania spôsobil, že SaS už nemá žiaden variant riešenia 
ekonomických problémov – ako funguje ekonomický systém SR dnes a ako by mal fungovať, 
ako merať ekonomickú výkonnosť ekonomiky, ako merať infláciu v ekonomike, ako merať a 
ovplyvňovať ekonomický rast, ako ovplyvňovať efektívny výmenný kurz eura, ako merať 
masu peňazí v obehu, ako ovplyvňovať veľkosť ponuky peňazí, ako ovplyvňovať dopyt po 
peniazoch, aká je ekonomická úloha štátu, aká je ekonomická úloha NBS, ako vplývať na 
finančné trhy, atď., atď. Nezaujíma ich optimálna eurozóna, a hlavne ako zabezpečiť jej 
fungovanie. To je eklatantný príklad ekonomického provincionalizmu. Za to však veľmi 
dobre vedia ako vymámiť z ministerstva financií nehorázne milióny eur za „akúsi“ prácu, 
ktorú by mali urobiť ľudia s najvyššími titulmi z oblasti ekonómie, pričom ľudia nemali ani 
poriadne základné vzdelanie. Ba sám predseda SaS si pokojne podpíše odmenu vo výške 
500.000 Sk a poruší všetky predpisy účtovníctva. A zato sa asi chce vrátiť ku korune, čo je 
jeho plán B na riešenie problémov EÚ. A dovolí si byť, ako sám povedal, márnotratný a 
odskočí si do Paríža na kávičku. To je plnenie druhej časti názvu strany SaS (solidrita). Je to 
naozaj výsmech všetkých ľudí, ktorí žijú na Slovensku, ale hlavne iste ľudí, ktorí ich volili. 
Ani tým nedokázali vysvetliť, čo je ľavica a čo je pravica, hoci to bol ich hlavný argument pre 
zmenu. Aj to si vykladali a vykladajú po svojom, i napriek tomu, že máme vedné disciplíny 
ako politológia, či sociológia. Hlavne, že ho budúca pani premiérka požiadala: „Riško drž 
balónik“. Rovnosť príležitostí, ktorú presadzovali vo svojich vyhláseniach (aj SDKÚ) pred 
voľbami mala tak parížskou kávičkou peknú praktickú ukážku. Z politologického vymedzenia 
pojmu pravica si vzali iba vieru v súkromné vlastníctvo, ktoré im zabezpečuje veľké 
bohatstvo. Koncepciu občianskych povinností a koncepciu morálky radšej vynechali. Oni sa 
totiž prehlásili za akýchsi moderných pravičiarov. Prečo sa radšej nestali zodpovedným 
strojcom, budovateľom fungovania ekonomického systému? Lenže v tejto úlohe by museli 
niečo vedieť, nemohli by byť provincionalistami. Ich trápilo akési zverejňovanie zmlúv na 
webe, či spájanie rozhlasu a televízie. To sú ozaj úlohy pre vládu? Dobre, že SaS nepresadila 
nič zo svojich ekonomických hesiel, liberálnu agendu, ktorej obsah nevedia definovať. 
Nemajú totiž ekonomických expertov, lebo aj minister práce neustále mení svoje predstavy. 
Ba to čo „vyňuchal“ ako chybu predpisu za minulej vlády ihneď po nástupe za ministra zrušil. 
Teda v čom sa presadili? V tom, že majú webové stránky? Ale to je ekonomický život? Z 
toho sa bežný človek naje? Keby sa totiž rozumeli ekonomike, ich agendou by boli celkom 
iné problémy. Iste by sa potom profesor na vysokej škole nedozvedel pri priznaní sa k platu, 
že vo Švédsku by bol pod hranicou chudoby. Netrápi ich ani nízka priemerná mzda. Nemôže, 
lebo majú úzky rozhľad a nerozumejú tomu, ako rozhýbať ekonomické sily nášho 
ekonomického stroja. Jadroví fyzici sa trápia s matematickým opisom jadrových síl v 
atomovom jadre. Ekonomickí „experti“ SaS sa nedokážu popasovať s matematickým opisom 
ekonomických síl na finančných trhoch. A vieme ako sa po roku 2007 presadili v USA a 
Európe. Na to totiž nemôže stačiť malosť rozhľadu a poznatkov, ktoré nám SaS prezentuje. 



Nemajú také „ekonomické hlavy“, ktoré by ponúkli riešenie. Hoci im ako vzor môže slúžiť 
matematický vzorec opisu krízy z roku 1929, ktorý odvodil M. Friedman. Z toho, čo som 
napísal vyplýva iba takýto záver: úplne zbytočná SaS, ba škodná. Na začiatku 21. storočia 
nepotrebujeme provincionalizmus! 
Prof. J. Husár 

+++++++++++++ 
 
Úryvek z konverzace mezi prvním ministrem Mazarinem a Colbertem - ministrem financí za 
Ludvíka XIV (Francuzsko): 
(Aj naša súčasná  koaličná rada si to už osvojila ........) 
 
Colbert:   Když se jedná o to, kde sehnat peníze, nastává moment, kdy pouhé čachrování už 
nestačí. Byl bych rád, kdyby mi pan kardinál vysvětlil,  jak přijít k dalším penězům, když 
jsme už zadlužení po krk. 
 
Mazarin: Když je člověk obyčejný smrtelník, jde do vězení. Ale se státem je to jiné!!!! Stát 
nemůžeme zavřít do vězení. Vrší další a další dluhy. Tak to dělají všechny státy. 
 
Colbert:  Opravdu??? Myslíte??? Nicméně, potřebujeme peníze!!!!  A jak je sehnat, když už 
máme všechny myslitelné daně ??? 
 
Mazarin: Tak vytvoříme další. 
 
Colbert:  Nemůžeme zatížit chudé více než už jsou!!! 
 
Mazarin: Ano, to je nemožné. 
 
Colbert:  Tak tedy bohaté? 
 
Mazarin: Bohaté také ne. Ti už by nemohli víc utrácet. Jeden bohatý, který utrácí, živí stovky 
chudých. 
 
Colbert:  Tak jak to uděláme? 
 
Mazarin: Colberte, ty mudruješ jak nočník pod zadkem nemocného.  Je obrovské množství 
lidí, kteří jsou někde mezi tím, ani  chudí, ani bohatí!! Ti, kteří pracují, sní, že zbohatnou a 
nechtějí být chudí. A ty musíme pumpnout. Čím víc jim  sebereš, tím víc pracují, aby si to 
vynahradili. 
Je to nevyčerpatelná studnice. 

+++++++++++++ 
Střízlivě o nejbližší budoucnosti podle Geralda Celente  

Žádné daně, žádný sex. Jen válka! 
Gerald Celente1 

Rozhovor vedl Lukáš Kovanda, Kingston, NY 
Rozhovor s Geraldem Celente, proslulým trendový prognostikem z USA, na téma :jak 
vidí nejbližší budoucnost : "…bledě, celá Amerika už jen posluhuje dluhu. Všichni pracují na 



banky. Až se země zhroutí, nastane celosvětově období temna podobně jako po pádu Říma." 
V jarním vydání vašeho magazínu Trends Journal 
předpovídáte světu brzký příchod „velké války". Proč? 
Když se podíváte do historie, co následuje po období 
ekonomických obtíží a propadů? Když trhy v roce 2008 
zkolabovaly, nastala panika. Rok 2009 byl rokem 
celosvětových sanací a stimulů. Nafoukla se sanační bublina, 
jak jsme ji nazvali. 
Říkali jsme, že až tato 
bublina splaskne, až už 
se vládám nebude dostávat dalších peněz na stimulace, 
přijde nezbytně válka. K tomu to nyní směřuje. 
Vážně? 
Jen si všimněte těch lidí, co jsou ve vládách. 
Jsou to sociopati. Zajímají se pouze o svůj prospěch a 
1 Gerald Celente (63) „Není lepšího trendového prognostika, než je Gerald Celente. On ví, o čem mluví," 
vysekla televize CNBC poklonu rodákovi z newyorského Bronxu. Podle amerického tisku Celente precizně 
předpověděl burzovní krach roku 1987, rozpad Sovětského svazu, asijskou měnovou krizi sklonku devadesátých 
let i aktuální finanční krizi. Ve své show jej hostila Oprah Winfreyová. Svoji kariéru zahájil v sedmdesátých 
letech, kdy řídil politické kampaně komunálních politiků. V letech 1973 až 1979 pendloval mezi Chicagem a 
Washingtonem coby specialista pro vládní záležitosti - dobře tedy poznal americký politický život „zevnitř". 
V roce 1980, znechucen politickou scénou, zakládá Trends Research Institute, organizaci, jež dodnes působí ve 
sféře trendových prognóz. Celente vydává čtvrtletník Trends Journal, v němž nešetří kritikou zejména 
amerického establishmentu. Kanceláře institutu, které mají doslova podobu barové tančírny třicátých let, jsou 
situovány v Kingstonu, malebném městečku za New Yorkem. Celente, jehož předci pocházeli z Itálie, miluje 
dobré jídlo a pití, rád zahradničí. Je bezdětný. 
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klamou sami sebe. Když jste sem přijel, vystoupil jste snad z jumbo jetu a rozvinuli před vámi 
červený koberec? Vyhrávala k tomu snad hudba? Ten jejich sebeklam, pocit vlastní 
důležitosti, je obrovský. A hrozně nesnáší, když ztrácí. Když ztrácí moc. A lidé, jejichž zájmy 
hájí, zase nesnášejí finanční ztráty. A ty finanční ztráty nyní jen tak neustanou. Organizace 
jako Mezinárodní měnový fond nebo Evropská měnová unie jen zachraňují velké korporace, 
banky, finanční a investiční instituce, které špatně investovaly. To je proti jakýmkoli 
pravidlům byznysu. Sanují ovšem jen své kamarády. Když kamarádi přijdou o peníze, politici 
je vezmou od řadových občanů, a kamarády zahojí. A říkají tomu úsporná opatření. 
Žádné nové daně, žádný sex. Co bude spouštěčem té války, záminkou pro ni? 
Ano, války často začínají umělými aférami. 
Incident v Tonkinském zálivu, jímž začala válka ve 
Vietnamu, se nikdy nestal. Zvěsti o tom, že Saddám 
Husajn2 disponuje zbraněmi hromadného ničení a má 
vazby na Al-Kajdu - tak tomu také nikdy nebylo. 
Ničemu, co vláda říká, nevěřím. Žádné nové daně, 
žádný sex s Monikou Lewinskou, Saddám a Al-Kajda. 
Je to jedna lež za druhou. Co bude spouštěčem? Nevím. 
Nejpravděpodobněji půjde o válku v Íránu. 
Proč? 
Proč Spojené státy stále prosazují sankce 
proti Íránu? Čím se Írán tak moc provinil vůči 
mezinárodnímu společenství? Jen se podívejte, co 
dělá takový Izrael! Co dělají Spojené státy! Co jiného 
Írán udělal, než že donutil šáha, aby opustil úřad, 



který pro něj ukradli v roce 1953 USA a Velká 
Británie, když svrhly demokraticky zvolenou 
Mosaddekovu vládu? Co tedy Írán provedl? Všechno 
je to jenom o ropě! Myslíte, že by Spojené státy teď byly v Iráku, kdyby jeho hlavním 
vývozním artiklem byla brokolice a kdyby neseděl na druhých největších zásobách ropy na 
světě?! Takže spouštěčem bude pravděpodobně Írán, Blízký východ a nějaký teroristický útok 
proti Spojeným státům. 
Začne válka ještě 
za Obamova úřadování 
v Bílém domě? 
To je obtížné říci. 
On ale určitě dělá všechno 
možné, aby se tak stalo - 
vysílá třeba do 
Afghánistánu další vojáky, 
38tisíc mužů. Spojené státy 
totiž momentálně ztrácejí ve dvou zásadních válkách - v Iráku i 
v Afghánistánu. Předpovídali jsme, že ty války prohrají, už 
hned jak začaly. Můžete si to ověřit - je to vytištěno černé na 
bílém. Američani jsou váleční looseři. Poslední válka, kterou 
vyhráli, byla druhá světová. Nedokážou skoncovat s pár 
bosými chlapíky někde v Kandaháru. Dochází to už sakra 
2 Americký Pentagon poprvé oficiálně přiznal, že Saddám Husajn neměl žádné přímé vazby na al-Kajdu. Právě 
jejich údajné spojenectví přitom americký prezident George Bush uváděl jako jeden z hlavních důvodů irácké 
invaze 
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někomu?! 
Jaký je v tomto ohledu rozdíl mezi Bushem a Obamou? 
Vůbec žádný. Obama je celý Bush. Fakta jsou zřejmá: Obama může klidně zatknout 
cizince, jako jste vy, poslat vás do vazby v cizí zemi, nařknout vás, že jste terorista, uvěznit a 
mučit! A vám se nedostane žádného práva habeas corpus! Já můžu být uvězněn jako 
americký občan po nařčení z terorismu. A nikdy se mi také nedostane žádného práva habeas 
corpus! Nemám právo na právníka. Administrativa také může odposlouchávat kohokoli a 
kdekoli. Tak takhle to vypadá za Obamy! 
Bude Obama prezidentem i ve druhém funkčním 
období? 
Republikáni nemají nikoho, koho by proti němu 
postavili. Postaví snad Johna McCaina? (ironicky) Nebo Sarah 
Palinovou? Vždyť je to postavička z comicsu. Všichni jsou 
jak z comicsu. Politika je showbusiness pro ošklivé lidi. 
Doslova. 
To nejsou muži, to jsou zbabělci 
Po vašem líčení se situace zdá takřka bezvýchodná. 
Věřím v systémy, jakým je třeba ten švýcarský - v přímou demokracii. Jenže tady jsou 
politici arogantní. A je to proto, jak je k nim přistupováno - jako ke šlechtě, se všemi těmi 
červenými koberci. Samozřejmě, že si pak domýšlí, že jsou lepší než ostatní. Mimochodem, 
sledoval jsem je po 11. září. Zamrzli. I Bush zamrzl. Znáte ten obrázek, jak něco předčítá 
dětem v mateřské školce, řeknou mu, co se stalo, a v tom zamrzne? To nejsou muži, to jsou 
zbabělci. Přizdisráči. A tyhle lidé vedou ty války. Sami nikdy pořádně nebojovali. Ať si sbalí 
svá fidlátka a vyrazí na frontu! A za své peníze, ne za moje! Jediný způsob, jak může 



Amerika získat zpět ztracenou rovnováhu, je vrátit se k základním principům, na nichž byla 
vystavěna. A byla založena s tím, že se nebude účastnit zahraničních výbojů. A celé 
devatenácté století byly volby vždy bojem proti zájmům velkých bank. Prezidenti jako 
Andrew Jackson těmhle zájmům ještě vzdorovali. 
A o kterém z prezidentů z posledních dekád 
máte valné mínění? O Reaganovi? 
Poslední prezident, jejž si celkem ještě vážím, 
je Eisenhower. Dokázal zabránit, aby se národ dostal 
do tenat vojensko-průmyslového komplexu. Neprodal 
svoji zemi. Nevážil další válku po té korejské. A 
Reagan? Zbankrotoval zemi. Byl však alespoň tak 
chytrý, aby nezabředl do zahraničních bojů. Když 
byli v roce 1983 zabiti příslušníci amerického námořnictva v Libanonu, 
raději se stáhl. 
Zmínil jste banky a jejich zájmy v politice. Jaký vliv dle vás v současnosti mají 
velké banky typu Goldman Sachs či JP Morgan? 
Je to celé jeden velký gang Wall Streetu. Wall Street vydírá Washington. Dejte si 
dohromady jejich tváře, jejich jména, odkud pochází. Henry Paulson, Bushův ministr financí - 
někdejší šéf Goldman Sachs. Robert Rubin, Clintonův ministr financí, muž, který dereguloval 
bankovní sektor - předtím působil jako jeden z předsedů Goldman Sachs. Šéf zaměstnanců 
ministerstva financí nyní za ministra Geithnera je rovněž bývalým zaměstnancem Goldman 
Sachs. 
Třeba v Goldman Sachs opravdu pracují nejlepší. Ti pak míří i do vlády. 
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Podívejte se, mám italské předky. 
Všechno, co jsem vždy slýchal jako malý kluk, 
byly příběhy o mafii. Samá mafie, mafie, mafie! 
Už jsem nikdy nechtěl slyšet další mafiánskou 
story. Pokud jsou to jména jako Celente, 
Caruso, Mondavi, Puccini, Rossini, Bellini - 
označují to za mafii. Ale nemůžete přece označit 
za mafii ten spolek chlapců v drahých oblecích, 
absolventy Harvardu, Princetonu, Yale. Ne, to 
jsou vždycky experti na svém místě - úžasní. 
Nikdy je neoznačí za gaunery, cvoky! Za ty, co 
rozkrádají Ameriku! Nikdy. Jsou nedotknutelní. Jak říkám, Harvard-Princeton-Yale, 
kulkybomby- 
banky. To je, co ničí Ameriku. A je mi z toho nanic! Co to znamená, že je banka příliš 
velká na to, aby mohla padnout? V kapitalismu, když jste neúspěšní, odejdete prostě 
z byznysu - tak to má být. Výjimkou jsou tihle velcí hoši. Ti padnout nemůžou! Pouze šest 
bank tak nyní kontroluje 64 procent veškerého majetku tohoto národa. Jen tři banky 
zodpovídají za celkem dvě třetiny všech transakcí uskutečněných s kreditkami. Lichvářskými 
kreditkami. 
Co Federální rezervní systém, americká obdoba centrální banky? 
Ten je těm bankami vlastněn. Federální rezervní 
systém je prostě asi na tolik federální jako Federal 
Express. Není ani kvazi-vládní, a vůbec ne vládní. To je 
fakt. Je to proti ústavě: článek jedna, sekce A, věta pátá - 
tam se jasně praví, že pouze Kongres je oprávněn 



regulovat nabídku peněz. Stalo se to v předvečer svátku 
vánočního roku 1913. Umíte se představit, že 
Washington byl jako po vymření. Ten den byl hrstkou 
zákonodárců přijat zákon o Federálním rezervním 
systému. Podívejte se na pád hodnoty dolaru od té doby - 
od té doby jsou lidi uvrhováni v závratné míře do 
zadlužení. Dolar je dnes, co byly tehdy tři centy. Když 
dnes chcete v USA na studia, musíte si vzít půjčku - 
třeba 25 tisíc dolarů za rok. Celý národ posluhuje dluhu. Všichni pracují na banky. To je 
Federální rezerva! 
Válka, to znamená zbrojení. Doporučujete nyní investovat do společností, které 
se nějakým způsobem podílejí na dodávkách vojenských zařízení či třeba obranných 
systémů? 
To bych nikdy nedoporučil, pro mě je to amorální. 
A čistě z ekonomického hlediska? 
Ano, lidem, kteří se nestarají o to, jak vydělávají své peníze, těm bych to doporučil. 
Samozřejmě. Harvard-Princeton-Yale, kulky-bomby-banky, nezapomeňte. 
K devalvaci dojde tak jako tak 
S příchodem války dle vás dojde k oficiální 
devalvaci dolaru... 
K oficiální devalvaci dojde tak jako tak. 
I bez války? 
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Ano, protože dojde k finančnímu kolapsu. Už se to děje. 
Kdy přesně nastane devalvace? 
Ještě před rokem 2011. Abych byl přesný, do roku 2011 nepřijde nutně devalvace, ale 
přijde krize, která nenechá nikoho na pochybách, že míříme do největší deprese. 
Nyní se však zdá, že ekonomiky po celém světě oživují. Některé rychleji, jiné 
pomaleji. 
Podívejte se na data z USA - mluví sama za sebe. Rekordní množství konfiskací domů 
během prvních tří měsíců roku 2010. Ceny domů jsou letos o třicet procent níže ve srovnání s 
cenami v roce 2006. Počet konfiskací letos v prvním čtvrtletí stoupl meziročně o 35 procent. 
Počet domácností, jimž je bankou zabavována nemovitost, vzrostl v tom samém období o 
šestnáct procent meziročně a o sedm procent mezičtvrtletně - oproti posledním třem měsícům 
roku 2009. Počet nákupů nových domů klesl v květnu o 33 procent na dějinné minimum. 
Delikvence na hypotékách vzrostly v prvním čtvrtletí roku 2010, údajně roku oživení, na 9,4 
procenta - z loňských 8,2, a to byl údajně rok velké recese. A tak dále a tak dále. Prostě žádné 
oživení se nekoná. Data na ně neukazují. A ta o nezaměstnanosti už vůbec ne. 
Do čeho nyní doporučujete investovat? 
Mám rád zlato. Dal jsem ale nyní peníze zpět do svého byznysu. Investoval jsem do 
sebe. Ale jinak je moji strategií investovat do zlata, kanadského dolaru a švýcarského franku. 
Kdo sází peníze na Číňany, sází na loosery 
Říkáte, že dvacáté století bylo stoletím Ameriky. A co 21. století? Bude to čínské 
storočí? 
Ne, nebude. Kdo sází své peníze na Číňany, sází na loosery. Nezvládnou to. Nejvíce 
se obávám toho, že s tím, jak upadnou Spojené státy, vznikne vakuum - nebude žádná 
skutečná mocnost. Nezapomeňme, že americká ekonomika je mnohem větší než kterákoli 
jiná. Až se zhroutí, nastane období temna podobně jako po pádu Říma. 
Opravdu? Přece jenom, žijeme ve věku globalizace, všeobecné propojenosti. 



Oproti středověku je to dosti odlišná doba - z jednoho konce světa na druhý se dostanete 
za den... 
...je to jiné, vždycky je vše jiné. Ale do období 
temna lze doletět i letadlem... 
...díky internetu je obtížnější cenzura. 
To platí jen do jisté míry. Většina lidí stejně věří 
tomu, co je jim nabulíkováno. Potřebujeme renesanci. Bez 
renesance vyhlížím jen ruiny. Jste z Prahy, města umění, 
ale dívejte na Ameriku. Kdo ji změnil v zemi všech těch 
nechutných obchodních center, dálnic? Potřebujeme 
renesanci, návrat ke kráse a kultuře. To je vyšší smysl 
života. Bez toho... ano, internet, dochází jeho 
prostřednictvím i k revolucím. Než jej ovšem vláda 
ukradne. V USA se tak již děje. 
Myslíte regulaci webu? V Evropě se proslýchá o celosvětových zákonech ACTA, 
které mají obsahovat legislativu regulující internet. Mluví se přitom o hrozbě 
kyberterorismu, dětské pornografii... 
...já vím, to je pořád dokola o dětském pornu. Miluji tyhle politiky. 
Kdo to prosazuje? Snad bývalý guvernér New Yorku, Elliot Spitzer, který 
prosadil zákon, dle něhož mohou být uvězněni muži, jež využívají služeb 
prostitutek, přičemž byl sám s nevěstkou načapán. Ale ne, možná ty 
zákony navrhují všichni ti katoličtí pedofilní kněží - ti z Německa, Belgie, 
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Irska i odjinud. A nenavrhuje je také John Edwards, muž, jenž chtěl být prezidentem USA, 
velký moralista, který měl aféru s jednou ze svých asistentek a nyní s ní má nemanželské dítě. 
Tyhle lidi mluví o dětské pornografii?! Vždycky ji užívají jako záminku. Jak říkám, jsou to 
sociopati. Nazývejme věci pravými jmény. Faktem ovšem je, že vláda se nejvíc děsí toho, že 
se lidé dovtípí, co se ve skutečnosti všechno děje, oč opravdu jde. A že budou lidé 
informovaní a znalí. Z toho mají vlády největší strach. Pak totiž lidé nemůžou být 
kontrolováni. Všechny ty lži snadno prohlédnou. 
Skutečnost dle vás pomáhají zakrývat i velká, mainstreamová média jako televize 
CNN či list New York Times. Kritizujete je, ale přesto v rámci reklamy na svém webu 
anoncujete, že jste jejich častým hostem, že jste byl v show Oprah Winfreyové a tak 
dále. To mi přijde zvláštní. 
Neřekl bych, že jsem až tak častým hostem. Říkám si totiž, co chci. New York Times 
mi nedaly významnější prostor od roku 2000. Jsou arogantní. Vždy omílají, že to a to nikdo 
nepředpověděl, že to nikdo neočekával, a přitom to není pravda. Jsem jediný, kdo 
předpověděl krach roku 1987 - už v lednu toho roku. Jako jediný jsem předpověděl paniku 
roku 2008 - už v roce 2007, je to černé na bílém. Jsem jediný, kdo v USA Today, 14. prosince 
2000, předpověděl, co nás čeká v roce 2001. 
Samozřejmě, že jsem cenzurován 
Máte pocit, že jste nyní cenzurován. 
Samozřejmě. Nechtějí, abych byl v médiích. Nemají mě rádi. Nejsem jedním z těch 
hochů. Nejsem z klubu. Vyrostl jsem v Bronxu. Býval jsem asistentem tajemníka senátu státu 
New York. Dělal jsem politické kampaně, studoval jsem je. Byla to nejhorší práce, kterou 
jsem kdy měl. Jednou takhle jdu na schůzku s asistentem senátora, mladý kluk kolem 
pětadvaceti. Přišel senátor, ten hoch kolem něj začal tancovat jako psíček. Když si senátor 
chtěl sednout, patolízalsky mu přisunul židli. Zeptal jsem se ho, proč to dělá, zda si senátor 
neumí sednout sám. Jsou to všechno řiťolezci! A média jsou stejná. Byl to New York Times, 



který vzal Američany do válek - s Irákem i Afghánistánem. 
Dobře. V médiích se ale ukazujete. I když patrně ne ve všech. Pozorujete nějaký 
sestupný trend v počtu pozvánek do vysílání? 
Jednoznačně. Teď jsem zván mnohem méně. Vystoupil jsem totiž proti válce - říkal 
jsem, že Spojené státy válku prohrají. Psal jsem o tom Trends Journal i jinam. Ocitl jsem se 
na černé listině. Takhle vám to ale neřeknou, jen vás už prostě více nezvou. 
A co počet odběratelů vašeho magazínu. Roste? 
Ano. Náš byznys na tom nikdy nebyl lépe. My vlastně ani média nepotřebujeme. 
Ale určitě byste nepohrdl, být na CNN. Pak byste měl mnohem více diváků. Mohl 
byste oslovit více řadových Američanů - lidí, co si 
vás třeba sami nenajdou. 
Jsem ale nevhodný pro zadavatele reklamy. 
Jsem špatný pro byznys. 
Protože jste pesimistický? 
Nikoli. Pesimismus je druh emoce, já hledím 
na fakta. Není to o tom být pesimistou či optimistou, 
je to o tom, jaké to skutečně je. Když někdo umírá, 
umírá. Když někdo lže, tak lže. Vidím, že ekonomika 
umírá. Oni ale jsou jako malé děti - a mohl byste nám 
teď říct něco optimistického? Nemůžu říct nic 
optimistického. Chci vidět méně vládního utrácení, 
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nižší daně - ale ne pro bohaté. Chci vidět vysoké daně pro miliardáře. Středním vrstvám by se 
měly snížit. 
Jste tedy obhájcem progresivního zdanění? 
Jednoznačně. 
A co teorie, že bohatí jsou bohatí, protože tvrdě pracují, protože riskují, protože 
inovují? 
Ne. Harvard-Princeton-Yale, kulky-bomby-banky, v tom to je. Je to o bratrstvech, co 
se rodí už na těch univerzitách. Dívejte, kde se vydělává nejvíce peněz? Ve finančnictví. Co 
reálného ale finančníci vyrábí? Co montují? Co staví? Co užitečného vynalézají? Čím 
obohacují společnost? 
Rozhovor vedl Lukáš Kovanda, Kingston, NY, USA. 
Video: Kterak Celente předpověděl finanční krizi v prosinci 2007 
Zdroj: http://www.trendsresearch.com/index.htm 
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Benedikt XVI. pred modlitbou Anjel Pána 
v nedeľu 13. februára 
Drahí bratia a sestry! V liturgii tejto nedele pokračuje 



čítanie z takzvanej Ježišovej „reči na vrchu”, ktoré tvorí 
5., 6. a 7. kapitolu Evanjelia podľa Matúša. Po 
„blahoslavenstvách“, ktoré sú programom jeho života, 
Ježiš ohlasuje nový zákon, svoju Tóru, ako ho 
nazývajú naši bratia židia. Skutočne, Mesiáš mal pri svojom príchode priniesť aj 
definitívne zjavenie zákona, a to je to, čo Ježiš ohlasuje: „Nemyslite si, že som prišiel 
zrušiť Zákon alebo Prorokov; neprišiel som ich zrušiť, ale naplniť.“ A obrátiac sa na svojich 
učeníkov, dodáva: „Ak vaša spravodlivosť nebude väčšia ako spravodlivosť zákonníkov 
a farizejov, nevojdete do nebeského kráľovstva“ (Mt 5, 17.20). Ale v čom spočíva táto 
„plnosť“ Kristovho zákona a táto „vyššia“ spravodlivosť, ktorú on požaduje? Ježiš to 
vysvetľuje sériou antitéz medzi starozákonnými prikázaniami a spôsobmi, akými ich 
podáva on. Zakaždým začne slovami: „Počuli ste, že bolo povedané predkom...“ a potom 
dodáva: „Ale ja vám hovorím ...“ Napríklad: „Počuli ste, že otcom bolo povedané: 
»Nezabiješ!« Kto by teda zabil, pôjde pred súd. No ja vám hovorím: Pred súd pôjde každý, 
kto 
sa na svojho brata hnevá (Mt 5, 21-22). A tak to šesťkrát opakuje. Tento spôsob reči 
zanechal veľký dojem na ľuďoch, ktorí zostali udivení, pretože toto „ja vám 
hovorím“ sa rovnalo požiadavke kladenej autoritou samotného Boha, ktorý je tvorcom 
zákona. Ježišova novosť spočíva v podstate v tom, že on sám „napĺňa“ prikázania 
láskou k Bohu silou Ducha Svätého, ktorý prebýva v ňom. A my sa prostredníctvom 
viery v Krista môžeme otvoriť pôsobeniu Ducha Svätého, ktorý nás robí schopnými 
žiť Božiu lásku. Každé prikázanie sa preto stáva opravdivým ako požiadavka lásky 
a všetky sa zbiehajú v jedinom prikázaní: miluj Boha celým srdcom a miluj blížneho 
ako seba samého. http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=462057 

Generálna audiencia Benedikta XVI. v stredu 16. februára 
Drahí bratia a sestry! Pred dvomi týždňami som hovoril o významnej osobnosti 
španielskej mystiky - Terézii Ježišovej. Dnes by som chcel predstaviť ďalšieho 
dôležitého svätca z tejto krajiny, duchovného priateľa sv. Terézie, a tiež reformátora – 
spolu s ňou – karmelitánskej rodiny: sv. Jána z Kríža, vyhláseného za Učiteľa Cirkvi 
pápežom Piom XI. v roku 1926 a podľa tradície 
nazývaného aj Doctor mysticus, „Učiteľ mystiky“. 
Ján z Kríža sa narodil v roku 1542 v malej dedinke 
Fontiveros, neďaleko Avily, v Starej Kastílii, 
Gonzalovi de Yepes a Cataline Alvarezovej. Rodina 
bola chudobná, jeho otec pracoval ako prostý tkáč 
hodvábnych látok. Hoci pochádzal z jedného z toledských šľachtických rodov, rodičia 
ho vyhnali a vydedili, pretože sa oženil s Catalinou. Ján prišiel o otca ako deväťročný, 
žil s jeho matkou a bratom Franciscom v Medine del Campo, neďaleko obchodného 
a kultúrneho centra Valladolid. Tu navštevoval „Colegio de los Doctrinos“ a zároveň 
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vypomáhal s jednoduchými prácami u mníšok z kláštora a kostola Magdalény. 
Potom, vďaka jeho vlastnostiam a výsledkom v jeho štúdiách, bol najskôr prijatý ako 
ošetrovateľ v Nemocnici nepoškvrneného počatia, potom do Kolégia jezuitov, ktoré 
bolo práve založené v Medine del Campo: Ján sem prišiel ako osemnásťročný a tri 
roky tu študoval humanitné vedy, rétoriku a klasické jazyky. Na konci formácie si bol 
istý, že jeho povolaním má byť rehoľný život a cítil, že spomedzi kláštorov v Medine 
je povolaný do Karmelu. http://www.radiovaticana.org/slo/Articolo.asp?c=462683 

Konferencia k 80. výročiu vzniku 



Vatikánskeho rozhlasu 
Vznik Vatikánskeho rozhlasu sa datuje na 
12. februára 1931. Pápežský vysielač má dnes, po 
80 rokoch, nezastupiteľné a vplyvné miesto 
v panoráme médií prostredníctvom éteru a internetu, 
a to vďaka 34 jazykovým redakciám, ktoré 
koordinujú pravidelné denné vysielanie celkovo v 45 
rečiach – v službe pápežovi a Cirkvi. „Radio 
Vaticana“ je „jedna veľká rodina bez hraníc“ – 
poznamenal kardinál Giovanni Lajolo, predseda Governatorátu štátu Vatikán na 
konferencii, ktorá sa konala 11. februára vo Vatikánskych múzeách pri príležitosti 80. 
výročia vzniku Vatikánskeho rozhlasu. „Mnohorakosťou kultúr a jazykov“ – poznamenal 
kardinál citujúc slová Benedikta XVI. pri 75. výročí – „predstavujú ako bratia a sestry 
veľkú moc v prospech pokoja.“ Kardinál Lajolo priblížil vo svojom príspevku okolnosti 
vzniku rádia – 2 dva roky po založení nového štátu mesta Vatikán - a jeho poslanie 
v historickom kontexte. Generálny riaditeľ Vatikánskeho rozhlasu P. Federico 
Lombardi SJ sa sústredil na poslanie pápežského vysielača v službe ohlasovania 
evanjelia a na poslanie jeho zamestnancov, ktorí sú povolaní spolupracovať so Svätým 
Otcom. Definoval ho nasledovne: 
„Ako komunikovať efektívne, jasnou a zrozumiteľnou rečou, ktorá sa dotkne mnohých ľudí, 
príde do ich mysle, do ich srdca. K tomu musíme asimilovať posolstvo, ktoré prijímame, 
urobiť ho svojím vlastným, aby mohlo byť vyjadrené hodnoverne ako skúsenosť, vhodnou 
rečou, štýlom, spracovaním." Pri príležitosti výročia bola vo Vatikánskych múzeách 
otvorená expozícia s názvom: „Cesta svetom počas 80 rokov“. 
Prvé rádioposolstvo Pia XI. všetkým národom a celému stvorenstvu 
Počas slávnostnej inaugurácie rádia 12. februára 1931 sa svetu prihovoril najprv autor 
objavu využitia rádiových vĺn, Guglielmo Marconi: „Mám tú česť ohlásiť, že o niekoľko 
okamihov najvyšší veľkňaz Pius XI. inauguruje rozhlasovú stanicu štátu Vatikán. 
Elektromagnetické vlny, naprieč priestormi, sa stanú nositeľmi slov pokoja a požehnania.". 
Jednotlivé časti posolstva pápeža Pia XI. sú osobitne adresované rôznym špecifickým 
skupinám, ako napr. všetkému stvorenstvu, katolíkom, hierarchii, rehoľníkom, 
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misionárom, všetkým veriacim, vládam, bohatým, chudobným, zamestnávateľom, 
pracujúcim, utláčaným a ďalším adresátom. Prvé slová posolstva zneli: 
V tajomnom Božom pláne, ako nástupca prvého z apoštolov, skrze ktorého je učenie 
a ohlasovanie z Božieho riadenia určené všetkým národom a celému stvoreniu, majúc 
možnosť 
obdivovať ako prvý na tomto mieste úžasný Marconiho vynález, obraciame sa ku všetkým 
veciam a ku všetkým ľuďom slovami Svätého Písma: „Nebesá, čujte, rozprávať budem, zem 
nech načúva slovám mojich úst!“ (Dt 32, 1). „Počujte, vy všetci, čo obývate svet, zjednotení 
v spoločnom pláne, bohatí i chudobní. Počúvajte, ostrovy, a počúvajte aj vy, vzdialené 
národy“ (Iz 49, 1). 
Editoriál P. Lombardiho: Technika a poslanie počas 80 rokov 
Hovorca Svätej stolice a generálny riaditeľ Vatikánskeho rozhlasu, P. Federico 
Lombardi SJ, vo svojom pravidelnom editoriáli pre Vatikánske televízne centrum 
zhŕňa prínos a poslanie rádia od objavu využitia rádiových vĺn až podnes: 
„Moje vynálezy sú na záchranu ľudstva, nie na jeho 
zničenie.” Tieto slová Guglielma Marconiho, veľkého 



vedca, vynálezcu rádia, boli pre neho ako motto. 
Skutočnosť, že cez rádio by mohli byť zachránené mnohé 
ľudské životy pri stroskotaní veľkých lodí, bola jedna z 
prvých humanitárnych zásluh jemu s obdivom priznaných, 
na ktoré bol právom hrdý. Pred 80 rokmi pápež Pius XI. 
inauguroval Vatikánsky rozhlas, ktorý skonštruoval 
Marconi ako nový nástroj k dispozícii poslaniu Cirkvi. 
Možno nie veľa z realizovaných projektov Marconiho 
mohlo tak systematicky uviesť do praxe ideál vedca: Šírenie veľkých 
„rádioposolstiev“ pápežov - za mier vo svete, dramaticky postihnutom vojnou alebo 
vojnovým napätím, ako za dní Pia XI., Pia XII. a Jána XXIII. Šírenie státisícov správ od 
rodín pre väzňov a nezvestných počas vojny. Opora a posila pre ľudí a cirkvi, 
utláčaných totalitou v rôznych častiach sveta. Sprostredkovanie slov nádeje mnohých 
pápežov cestujúcich naprieč kontinentmi. Neustále pripomínanie duchovných 
hodnôt, aktuálnosti Ježišovho evanjelia, budovanie spravodlivosti a mieru, dialógu 
medzi kresťanskými denomináciami, kultúrami, náboženstvami a národmi. Aké 
krajšie poslanie by mohol mať Marconiho vynález? Aj my dnes musíme naďalej 
využívať najnovšie technológie pre tieto účely. Robíme dosť? Vynálezy ľudského 
génia sú používané na záchranu ľudstva, alebo na jeho zničenie? 
História Vatikánskeho rozhlasu 
Po podpísaní Lateránskych dohôd v roku 1929 poveril Pius XI. Guglielma Marconiho, 
aby v novom Vatikánskom štáte vybudoval rozhlasovú stanicu, a na jej riadenie 
povolal jezuitu Giuseppa Gianfranceschiho, fyzika a matematika. 12. februára 1931 
Pius XI. slávnostne inauguroval zariadenie prejavom v latinčine, ktorý vyvolal veľmi 
silné dojatie na celom svete. http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=461912 
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Pastoračná návšteva Benedikta XVI. v Aquilei a Benátkach 
„Ty posilni našu vieru“ – také bude motto pastoračnej návštevy pápeža Benedikta XVI. 
v Aquilei a Benátkach na severovýchode Talianska, ktorá sa uskutoční 7. a 8. mája 
2011. Svätý Otec navštívi Aquileu pri príležitosti prípravy Druhého cirkevného 
kongresu, plánovaného na apríl 2012 a dôvodom návštevy Benátok bude inaugurácia 
obnovenej knižnice Marcianum. Program návštevy predpokladá v sobotu 7. mája 
popoludní príchod pápeža do Aquiley a návštevu baziliky v súvislosti s prípravou 
kongresu. Vo večerných hodinách Svätý Otec odcestuje do Benátok, kde v druhý deň 
návštevy v nedeľu 8. mája ráno bude sláviť svätú omšu pre všetky cirkvi na 
severovýchode Talianska, v parku „San Giuliano di Venezia“. Tri udalosti sú 
naplánované na nedeľné popoludnie: stretnutie s cirkevným spoločenstvom v Bazilike 
Sv. Marka, stretnutie so svetom kultúry, umenia a ekonomiky a nakoniec slávnostné 
požehnanie zrekonštruovanej knižnice Marcianum. Vo večerných hodinách sa Svätý 
Otec vráti do Vatikánu. 
Posolstvo k Svetovému dňu modlitieb za duchovné povolania 
Svätá stolica 10. februára zverejnila Posolstvo pápeža Benedikta XVI. 
k 48. svetovému dňu modlitieb za duchovné povolania. Tento deň Cirkev slávi na 
Štvrtú nedeľu vo Veľkonočnom období, nazývanú Nedeľou Dobrého pastiera. Tohto 
roku pripadne na 15. mája. Svätý Otec nás hneď v úvode posolstva – vzhľadom na 
jeho tému – vyzýva k tomu, aby sme v modlitbe Bohu „predkladali povolania 
v miestnej cirkvi“. Spomína ctihodného Pia XII., ktorý pred 70 rokmi založil Pápežské 
dielo pre kňazské povolania. Následne – ako čítame v posolstve - podobné úsilie 



vyvinuli biskupi mnohých diecéz, podporovaní kňazmi aj laikmi, ktorí takto 
odpovedali na pozvanie Dobrého Pastiera z 9. kapitoly Matúšovho evanjelia. 
http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=461176 

Ruský prezident sa stretne so Svätým Otcom vo Vatikáne 
Ruský prezident Dimitrij Medvedev tento týždeň vo štvrtok17. februára 2011 navštívi 
pápeža Benedikta XVI., uviedol to zástupca Svätej stolice v Rusku. Prvý sekretár 
veľvyslanectva Mons. Visvaldas Kulbokas konštatoval pre agentúru Interfax, že 
nemôže s istotou povedať, akých tém sa stretnutie bude týkať, ale podotkol, že 
„návšteva bude v prvom rade znakom krásneho, priateľského vzťahu a spolupráce, 
ktoré existujú a podľa všetkého budú rásť.“ 
http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=462387 

Rezignácia kyjevsko-haličského arcibiskupa Lubomyra Husara 
Svätý Otec prijal 10. februára rezignáciu vyššieho arcibiskupa diecézy Kyjev – Halič 
na Ukrajine, kardinála Lubomyra Husara, podľa kánonu 126 § 2 Kódex kánonov 
východných cirkví. Dočasným administrátorom arcibiskupstva bude Mons. Igor 
Vozniak, arcibiskup Ľvova, ktorý bude zodpovedný za zvolanie synody biskupov 
Ukrajinskej gréckokatolíckej cirkvi pre voľbu vyššieho arcibiskupa. 
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11. február - Svetový deň chorých 
V deň liturgickej spomienky Panny Márie Lurdskej, 11. februára, Cirkev slávila 
Svetový deň chorých. Téma Posolstva Svätého Otca k tohtoročnému 19. svetovému 
dňu chorých znie „Jeho rany vás uzdravili” (1 Pt 2, 24): 
„Drahí bratia a sestry! Každý rok pri príležitosti liturgickej spomienky preblahoslavenej 
Panny 
Márie Lurdskej, ktorá sa slávi 11. februára, si Cirkev pripomína Svetový deň chorých. Tento 
sviatok, ako si to želal ctihodný Ján Pavol II., je veľmi vhodnou príležitosťou, aby sme sa 
zamysleli nad tajomstvom utrpenia a najmä, aby sme sa v našich spoločenstvách i v 
občianskej 
spoločnosti stali pozornejšími voči chorým bratom a sestrám. Všetci ľudia sú našimi bratmi a 
tí 
najslabší, trpiaci a vyžadujúci si starostlivosť, musia byť v centre našej pozornosti, aby sa 
nikto z nich necítil zabudnutý alebo odsunutý na okraj; vskutku „miera ľudskosti je podstatne 
určovaná vzťahom k utrpeniu a k trpiacemu.“ http://www.kbs.sk/?cid=1294910262 

Rozhovor s MUDr. Mariánom Bartkovjakom: Pomáhať je ľudské 
V súvislosti so Svetovým dňom chorých ponúkame rozhovor s MUDr. Mariánom 
Bartkovjakom, slovenským lekárom, ktorý momentálne pôsobí v meste Jacmel na 
Haiti. http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=461730 

Púť slovenských kresťanských hnutí a združení k hrobu sv. Cyrila 
Pastoračný plán Katolíckej cirkvi na Slovensku 2007 - 2013 vyzýva, aby sme oživili 
a aktualizovali evanjelizačné posolstvo solúnskych bratov, aby sme znovuobjavili 
kresťanské korene a tradície, ktoré sú v našom národe živé a hlboké. Na základe tejto 
výzvy v dňoch 11. - 15. februára 2011 navštívilo 40 zástupcov slovenských hnutí 
a združení Rím. Druhý ročník púte k hrobu sv. Cyrila 
sa konal pod duchovným vedením Mons. Petra 
Rusnáka, bratislavského eparchu a predsedu Rady pre 
laické apoštolské hnutia pri KBS; za účasti členov 
RPLAH pri KBS a Fóra kresťanských inštitúcií (FKI). 
http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=461496 



Zástupcovia kresťanských hnutí a združení o Vatikánskom rozhlase 
Pri príležitosti 80. výročia prvého vysielania Vatikánskeho rozhlasu nás navštívili 
zástupcovia kresťanských hnutí a združení. Po odslúžení sv. omše v kaplnke 
rozhlasu, ktorej predsedal biskup Peter Rusnák, nám Zuzana Filasová a Monika 
Juková z Občianskeho združenia manželských stretnutí povedali. 
http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=461922 

Slávnosť v Pápežskom slovenskom kolégiu sv. Cyrila a Metoda 
V nedeľu 13. februára, v predvečer sviatku sv. Cyrila a Metoda, spolupatrónov 
Európy, sa v Pápežskom slovenskom kolégiu v Ríme stretla početná a pestrá 
komunita Slovákov. Hlavným celebrantom eucharistickej slávnosti bol kardinál Jozef 
Tomko, koncelebroval arcibiskup Cyril Vasiľ, sekretár Kongregácie pre Východné 
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cirkvi, vladyka Peter Rusnák, bratislavský eparcha a desiatky kňazov. Čo nám vlastne 
priniesli naši vierozvestovia a v čom spočíva ich dedičstvo a odkaz? – na túto otázku 
dal kardinál Tomko odpoveď vo svojej homílii (na 
nižšie uvedenej adrese). Na svätej omši boli prítomní aj 
účastníci 2. ročníka púte slovenských kresťanských 
hnutí a združení, pod duchovným vedením Mons. 
Petra Rusnáka, ktorého sme sa na pôde kolégia opýtali 
na súvislosť medzi touto inštitúciou, ktorá mala v 
minulosti nezastupiteľnú úlohu duchovného a kultúrneho stánku a dnešnými 
kresťanskými inštitúciami. http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=462309 

Vyvrcholenie púte hnutí a združení k hrobu sv. Cyrila 
Púť slovenských kresťanských hnutí a združení vyvrcholila svätou omšou v Bazilike 
sv. Klementa s procesiou ku hrobu sv. Cyrila. Eucharistickej slávnosti predsedal 
kardinál Miloslav Vlk, pražský emeritný arcibiskup. V rozhovore pre Vatikánsky 
rozhlas - v kontexte evanjelizácie našich krajov sv. Cyrilom a Metodom – odpovedal 
na otázku, ako by mala prebiehať evanjelizácia dnes. 
http://www.radiovaticana.org/slo/articolo.asp?c=462365 
....................................................................................................................................................... 
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Pozrite si video na tejto linke 

http://www.sme.sk/c/5152995/tyzden-trva-uz-pat-rokov.html 

(Hríb - Spišiak)  



http://plus.joj.sk/plus-tv-archiv/lampa/20-01-2011.html 
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Zahraniční Slováci nechcú Vetráka za šéfa úradu 
BRATISLAVA.  Svetové združenie Slovákov v zahraničí dnes opakovane vyzvalo 
vládu, aby prehodnotila stredajšie vymenovanie Milana Vetráka za predsedu Úradu 

pre Slovákov žijúcich v zahraničí. 
 

Vedenie krajanskej organizácie považuje Vetráka za nedôveryhodného a pripomína, 
že nový šéf úradu v minulosti podal na SZSZ niekoľko žalôb. 

 
Predseda združenia Vladimír Skalský uviedol, že kabinet vymenoval Vetráka na 

základe mylných a neúplných informácií. Svoje výhrady chce s ďalšími 
predstaviteľmi združenia priamo tlmočiť premiérke Ivete Radičovej. 

 
"Akceptujeme, že ÚSŽZ je v personálnej kompetencii vlády, ale na druhej strane 

zvolila jediného človeka, ktorý nám prekáža, z tých, ktorí sa o tento post 
uchádzali. Menovala ho napriek tomu, že tento človek je vo vážnych sporoch so 

SZSZ i s jednotlivými krajanskými spolkami," uviedol Skalský na tlačovej 
konferencii. Vetrák podľa neho ešte ako člen pôsobil v združení "mimoriadne 

rozvratným spôsobom". 
 

Po zverejnení otvoreného listu premiérke sa predstavitelia združenia dnes 
stretli s vedúcim úradu vlády Viktorom Nižňanským. Prítomný bol aj Vetrák, 

ktorý údajne oznámil, že žaloby voči SZSZ stiahol. 
 

"Tlmočili sme našu pozíciu, pán vedúci úradu vlády prisľúbil, že bude o našej 
žiadosti o urgentné prijatie informovať premiérku," konštatoval. 

 
Vetrák podľa Skalského uviedol vo svojom životopise nepravdivé informácie, 
napríklad, že je členom legislatívnej komisie združenia, a naopak neuviedol, že 

je v súdnych sporoch so združením. 
 

Nepríjemné prekvapenie z vymenovania Vetráka vyjadril aj generálny tajomník 
SZSZ a predseda Celoštátnej slovenskej samosprávy v Maďarsku Ján Fuzik. "Ťažko 

si je predstaviť tú spoluprácu (s ÚSŽZ), na ktorej nám záleží, za týchto 
okolností," povedal. 

 
Predseda legislatívnej komisie SZSZ Peter Lipták zdôraznil, že protest 

združenia nie je namierený ani proti vláde, ani proti premiérke. 
 

Vetrák nahradil v čele úradu predchádzajúcu predsedníčku Vilmu Prívarovú, 
ktorej vypršalo päťročné funkčné obdobie. 

 
ÚSŽZ vznikol 1. januára 2006, pričom sústredil kompetencie v krajanskej agende 

z viacerých štátnych orgánov. Do jeho činnosti patrí podpora krajanov vrátane 
udeľovania grantov, najmä v oblasti vzdelávania, kultúry, informácií a médií. 

Prvou predsedníčkou úradu bola bývalá vládna splnomocnenkyňa pre zahraničných 



Slovákov Vilma Prívarová. 
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Čítajte viac: 
http://www.sme.sk/c/5762540/zahranicni-slovaci-nechcu-vetraka-za-sefa-
uradu.html#ixzz1E4LaajnE 
 
 
Protiakcia 
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Londýn, 12.02.2011 
Vážený pán Nižňanský, 

dovoľujeme si Vás osloviť v súvislosti s obsadením pozície predsedu Úradu pre Slovákov 
žijúcich v zahraničí (ÚSŽZ), do ktorej bol vymenovaný JUDr. Milan Vetrák, PhD. 
a  následnými neakceptovateľnými vyjadreniami a komentármi súčasného predsedu 
Svetového združenia Slovákov v zahraničí (SZSZ) Vladimíra Skalského v 
slovenských médiách. 

 
V napätí sme očakávali vymenovanie predsedu Úradu pre Slovákov žijúcich v zahraničí, 

nakoľko tento úrad je pre nás predĺženou rukou vlády – strategickým mechanizmom na 
napĺňanie Koncepcie štátnej politiky starostlivosti o Slovákov žijúcich v zahraničí. Sme 
presvedčení, že vymenovanie Milana Vetráka za nového predsedu ÚSŽZ je legitímne. 
Rozhodnutie vlády Slovenskej republiky zo dňa 09.02.2011 plne a jednoznačne podporujeme, 
pretože Milan Vetrák je najvhodnejším kandidátom na post predsedu ÚSŽZ.  

 
Dovoľujeme si zároveň reagovať na stanovisko súčasného vedenia SZSZ, pričom  

vyslovujeme dôrazný nesúhlas so zavádzajúcimi tvrdeniami uverejnenými v slovenských 
médiách. Predseda SZSZ Vladimír Skalský, ktorý má možno osobné dôvody nesúhlasiť so 
zvolením víťaza výberového konania, ale nemá právo za týmto účelom zneužívať svoju 
funkciu a odvolávať sa na členské organizácie SZSZ. Odhliadnuc od toho, že nás o naše 
vyjadrenia ani nepožiadal. Pán Skalský si je veľmi dobre vedomý, že veľa členských 
organizácií nezdieľa jeho názor. 

 
Dôrazne odmietame tvrdenia predsedu SZSZ Vladimíra Skalského o tom, že si 

neželáme pána Vetráka vo funkcii, do ktorej bol vymenovaný a protestujeme proti tomu, 
že svoju funkciu takýmto spôsobom zneužil. 

 
Sme Slováci žijúci v zahraničí, samostatne zodpovední za naše komunitné organizácie 

Slovákov vo svete a zdrvujúca časť z našich organizácií je združená aj v SZSZ. Je veľmi 
dôležité brať zreteľ i na skutočnosť, že SZSZ je občianske združenie nesúce názov, ktorý 
môže vzbudzovať zavádzajúci dojem, že združuje všetky komunitné organizácie Slovákov 
žijúcich v zahraničí. Pochopiteľne nie je to pravda a desiatky slovenských organizácií vo 
svete naopak odmietajú členstvo v SZSZ, kde členstvo neprináša okrem povinných 
príspevkov takmer nič – predovšetkým pre nové organizácie. Ako zástupcovia komunitných 
organizácií Slovákov žijúcich v zahraničí týmto otvorene prejavujeme dôveru Milanovi 
Vetrákovi v pozícii predsedu ÚSŽZ a zároveň podporu vláde SR a Úradu vlády SR, ktorý 
konal v rámci svojich kompetencií: 

 



Vážený pán Nižňanský, v prílohe si Vám dovoľujeme poslať zoznam slovenských 
spolkov a organizácií v zahraničí, ktoré doteraz vyjadrili podporu novému predsedovi Úradu 
pre Slovákov žijúcich v zahraničí JUDr. Milanovi Vetrákovi, PhD. 

S úctou 
Slovenské centrum v Londýne 
Vážený pán 
Ing. Viktor Nižňanský, PhD. 
vedúci Úradu vlády SR 
Úrad vlády Slovenskej republiky 
Námestie slobody 1 
813 70 Bratislava 
Na vedomie: 
Prof. PhDr. Iveta Radičová, PhD. 
predsedníčka vlády SR 
Príloha: 

1. Slovenské centrum Londýn – Veľká  Británia  
2. Združenie Slovákov a Čechov Severného Írska – Veľká Británia 
3. Slovenské centrum – Írsko – Írska republika 
4. Nemecko – Slovenská hospodárska únia - Nemecko 
5. Slovensko-nemecká únia- Nemecko 
6. Nemecko-slovenský kultúrny klub e.V. vo Frankfurte - Nemecko 
7. Francúzsko-slovenské združenie - Francúzsko 
8. Kultúrna spoločnosť priateľov Milana Rúfusa v Štokholme – Švédsko 
9. Spoločnosť priateľov Slovenska - Nórsko 
10. Slovensko-česká spoločnosť – Česká republika 
11. Dokumentačné a múzejné stredisko slovenskej menšiny – Česká republika 
12. Klub Slovenskej kultúry – Česká republika 
13. Asociácia ETNICA – Česká republika 
14. Slovenské združenie Limbora – Česká republika 
15. Obec Slovákov v Prahe – Česká republika 
16. Obec Slovákov v Hradci Králove – Česká republika 
17. Spolok Detvan – Česká republika 
18. Čiernohorsko Slovenské priateľstvo – Čierna Hora 
19. Občianske združenie ALLEGRA – Taliansko 
20. Matica Slovenská Rijeka - Chorvátsko 
21. Strana Vojvodinských Slovákov – Srbsko 
22. Matica slovenská v Srbsku - Srbsko 
23. Slovenské Vojvodinské divadlo - Srbsko 
24. SVKUFS Krajan -VOJVODINA – Srbsko 
25. Slovenské vojvodinské kultúrno-umelecké a folklórne stredisko  - Srbsko 
26. Kultúrno-umelecký spolok Zvolen, KULPÍN - Srbsko 
27. Slovenský kultúrno-osvetový spolok Detvan, Vojlovica-PÁNČEVO - Srbsko 
28. Kultúrno-umelecký spolok Jánošík, JÁNOŠÍK - Srbsko 
29. Slovenský kultúrno-osvetový spolok Štefánik, LALIŤ - Srbsko 
30. Kultúrno-umelecký spolok Sládkovič, BOĽOVCE - Srbsko 
31. Slovenský kultúrno-osvetový spolok Šafárik, DOBANOVCE - Srbsko 
32. Kultúrno-osvetový spolok Mladosť, ARADÁČ - Srbsko 
33. Tanečná skupina Nádej, BÁČSKY PETROVEC - Srbsko 
34. Dom kultúry 3.Októbra, KOVAČICA - Srbsko 
35. Slovenský kultúrno-umelecký spolok Jednota, ŠID - Srbsko 
36. Kultúrno-umelecký spolok Mladosť, LUG - Srbsko  
37. Kultúrno-umelecký spolok Silbaš, SILBAŠ - Srbsko 
38. Kultúrno-umelecký spolok Bratstvo, Hajdušica - Srbsko 
39. Kultúrno-umelecký spolok Vinohrady, Slankamenské Vinohrady -  Srbsko 



40. Slovenský dom, Báčska Palanka - Srbsko 
41. Slovenský kultúrno-osvetový spolok, Erdevík - Srbsko 
42. Slovenský kultúrno-umelecký spolok Šafárik, NOVÝ SAD - Srbsko 
43. Slovenský kultúrno-umelecký spolok Štefánik, BINGUĽA - Srbsko 
44. Kultúrno informačné stredisko Kysáč – Srbsko  
45. Asociácia pre edukáciu a regionálny rozvoj – Srbsko 
46. Slovenské ochotnícke divadlo Janka Čemana z Pivnice – Srbsko 
47. Torontské slovenské divadlo – Kanada 
48. Kanadská základina pre umenie a divadlo – Kanada 
49. Slovensko kanadský spolok Milana Rastislava Štefánika – Kanada 
50. Divadlo poézie a malých javiskových foriem - Kanada 
51. Asociácia absolventov českých a slovenských vysokých škôl v Libanone - Libanon 
52. Krajanský spolok Slovákov - Sýria 

 

+++++++++++++ 
k zamyšleni 
Autorem následujících slov je údajně Dr. Emanuel Tanay, známý a vysoce 
 uznávaný psychiatr. Muž, jehož rodina patřila před druhou světovou válkou k německé 
 aristokracii, vlastnil řadu průmyslových podniků a nemovitostí. Když byl 
 tázán, kolik Němců bylo skutečnými nacisty, odpověděl způsobem, který může být určující 
pro náš postoj k fanatizmu: 
 
"Velmi málo lidí bylo skutečnými nacisty, ale mnoho dalších se radovalo z návratu německé 
hrdosti a další byli příliš zaneprázdněni, než aby je to 
  zajímalo. Byl jsem jedním z těch, kdo pokládali nacisty za bandu bláznů. 
Takže většina se prostě stáhla a umožnila tím, aby se to vše stalo. 
Pak, dříve než jsme to zjistili, nás měli v hrsti, ztratili jsme kontrolu a nastal konec světa. 
Má rodina ztratila všechno. Já sám jsem skončil v americkém koncentračním táboře a 
Spojenci rozbili mé továrny."  
Dnes nám znovu a znovu různí experti opakují, že Islám je náboženství pokoje a že velká 
většina muslimů si přece 
přeje jedině žít v míru. I když toto laické ujišťování může být pravdivé, nemá pražádný 
význam!!!!  
Je to bezcenné šidítko, které nám má umožnit, abychom se cítili lépe  
a aby se poněkud zmenšil (psychický) účinek fanatického řádění ve světě ve 
jménu...Islámu...!!! 
Je skutečností, že v současné fázi dějin vládnou Islámem fanatici. 
Jsou to fanatici, kdo vedou každou z 50 válek, které zuří vesvětě.  
Jsou to fanatici, kdo systematicky masakrují křesťany či příslušníky domorodých kmenů  
v Africe a postupně utápějí kontinent v přívalu Islámu.   
Jsou to fanatici, kdo spouštějí exploze bomb, usekávají hlavy, vraždí nebo zabíjejí z důvodů 
cti. 
Jsou to fanatici, kdo přebírají mešitu po mešitě. Jsou to fanatici, kdo se 
 zápalem šíří kamenování a věšení obětí, znásilňování, zabíjení, polévání žen kyselinou... 
Jsou to fanatici, kdo učí mladé zabíjet a stát se sebevražednými bombovými...zabijáky.....  
Obtížně měřitelnou skutečností je, že mírumilovná většina, mlčící většina...!!!..je vyděšena a 
je vyřazena. 
 
Komunistické Rusko sestávalo z Rusů, kteří chtěli pouze žít v míru, a přesto 
ve jménu bolševizmu bylo zavražděno asi 20 milionů lidí. Mírumilovná většina byla 



irelevantní a umlčena.... 
 
Ohromná populace Číny byla rovněž mírumilovná, ale čínským komunistům se 
podařilo zabít ohromujících 70 milionů lidí. 
 
Průměrný Japonec před druhou světovou válkou rozhodně nebyl sadistickým 
 válečným štváčem. Přesto si Japonsko vražděním a krveprolitím razilo cestu 
 Jihovýchodní Asií v orgii zabíjení, které zahrnovalo systematické vraždy 12 
 milionů čínských civilistů; většinou byli zabiti šavlí, lopatou a bajonetem. 
 
Kdo by mohl zapomenout Rwandu, která se zhroutila v krvavém zabíjení. Není 
 snad možno tvrdit, že většina Rwanďanů byli mírumilovnílidé? O odebírání orgánů 
srbským zajatcům sme věděli, no mlčeli a teď již o tom nechceme mluvit... 
Poučení z historie jsou často neuvěřitelně jednoduchá a lapidární, ale přesevše, všechny naše 
 schopnosti logického myšlení často přehlédneme nejzákladnější a zcela 
 nekomplikované závěry: svým mlčením se mírumilovní muslimové stali zcela 
 irelevantními. Mírumilovní muslimové se stanou našimi nepřáteli, jestliže 
 nepozvednou svůj hlas, protože se stejně jako Dr. Tanay 
 jednoho dne probudí a zjistí, že se dostali do područí fanatiků a že "nastal 
 konec světa". 
 
Mírumilovní Němci, Japonci, Číňané, Rusové, Rwanďané, Srbové, Afgánci, 
Iráčané, Palestinci, Somálci, Nigerijci, Alžířané, Albánci a mnozí další 
zemřeli, protože mírumilovná většina nepromluvila, až pak bylo pozdě.  Pro nás, kteří to vše 
sledujeme, aniž bychom se angažovali, platí, že musíme dávat pozor na 
 jedinou skupinu, která se počítá:  na fanatiky, kteří nás ohrožují !!! 
 
Žádná mešita ani minaret v Evropě..!!!, pokud nebude stejné množství  
katolických kostelů v  arabském světě a také stejné množství katolíků.!!!!! 
 
Pedofily civilizovaný svět trestá...a co muslimové, kteří souloží 8 leté dívky  
a mají s nimi děti, co Mohamed, jejich prorok, také měl 8 letou, také byl pedofil.!!!! 
 
Přeje si někdo z Vás, aby za dvě desítky let souložil nějaký  
muslimský stařec Vaše vnučky a pravnučky, aby je kamenovali,  
zabíjeli, polévali kyselinou, prováděli ženskou obřízku..?!!!! 
 
A konečně: každý, kdo pochybuje, že se jedná o závažnou záležitost a kdo  
jen vymaže tento mail, aniž by ho poslal dál, ten se podílí na pasivitě, která  
dovoluje, aby problémy narůstaly. Proto se trochu rozmáchněte a pošlete to  
dál a dál, a ještě dalším. Doufejme, že tento mail čtou tisíce lidí na světě,  
přemýšlejí o něm. 
 
Evropská unie nás nezachrání.....to musíme udělat sami...!!!!! 

+++++++++++++ 
Rozhovor s historikom a spisovateľom Vladimírom Tomčíkom 

z Bratislavského kuriéra 31. januára 2011. 
1. 



Aká bývala Bratislava v povianočnom období? Malo naše mesto v tomto čase 
niečo špecifické, veľkomestské, porovnateľné so svetom? 
 

 Vianočným obdobím sa nazývali dni od Štedrého večera až po sviatok 
Troch kráľov, 6. januára. Život v Bratislave bol porovnateľný s inými mestami 
strednej Európy, ale bol samozrejme iný ako dnes. Dunaj síce tiekol rovnako, 
ale každú zimu zamŕzal. Bratislavčania sa radovali a smútili, milovali 
a nenávideli, priali si od srdca len to najlepšie, aj úporne závideli tak ako dnes, 
ale mnohé zvyky boli voľakedy iné.  

Napríklad ešte na začiatku 20. storočia sa neoslavoval príchod Nového 
roku tak, ako sme to nedávno zažili my. Presne pred sto rokmi Mestské divadlo 
hralo na Silvestra veselohru Naftalín, v hoteli U zeleného stromu v ten deň hrala 
cigánska kapela Bélu Vizváryho, u Kerna bola tiež oslava, ale zábava sa končila 
o dvanástej hodine. Prečo to tak bolo? Ľudia zrejme ešte vtedy 1. január 
nepovažovali za prelomový dátum v svojom živote. V antickom Ríme totiž rok 
pôvodne začínal 1. marca, v stredoveku koncom a začiatkom hospodárskeho 
roka bol 11. november a až roku 1691 pápež Inocent XII. za začiatok 
kalendárneho roka ustanovil 1. január. Dovtedy to bol 6. január. V starších 
dobách sa v tento deň neoslavoval príchod troch kráľov, ale viazal sa na 
pokrstenie Ježiša Krista Jánom Krstiteľom v rieke Jordán.   
2. 
Postrácali sme na ceste k modernosti veľa odkazov z dejín mesta? Čo sa 
konkrétne dialo v Bratislave tomto povianočnom období? 
  

 Sviatok Troch kráľov bol akýmsi konglomerátom ľudových, pohanských 
rímskych a kresťanských zvykov. V Evanjeliu podľa Matúša boli títo traja 
mudrci z východu označení za prvých pohanov, ktorí uverili v Krista. 
V predvečer 6. januára mladé bratislavské dievčatá a chlapci v starých lyžiciach 
roztápali olovo a cez oká veľkých kľúčov ho liali do vody, aby z neho vyčítali 
svoju budúcnosť. V tento deň sa odstraňoval vianočný stromček a do 
trojkráľovej polnoci sa museli dojesť všetko čo sa na sviatky pripravilo, inak 
rodinu čakal chudobný rok. Gazdiné na obed varili šúľance, aby obilie malo dlhé 
stonky, po uliciach chodili vinšovať koledníci a kňaz so sprievodom navštevoval 
domácnosti. Ešte predtým v kostoloch posvätili vodu, kadidlo, kriedu, ale aj 
jabĺčka, cesnak či sviečky a tieto sväteniny sa stali prostriedkom prenosu 
duchovnej moci. Kňaz byt navštívenej rodiny pokropili svätenou vodou, 
vykiadzal kadidlom a nad dvere kriedou napísal iniciály G. M. B., spolu 
s kalendárnym rokom. Pôvodne sa nad dvere písalo C. M. B. a tieto písmená 
boli skratkou latinského Christus mansionem benedicat – Nech Kristus požehná 
domu tomuto. Až neskôr sa prvé z troch písmen dalo do súvislosti s latinskou 
podobou mena Caspar .      
3. 
Na začiatku roka si zvykneme vinšovať a želať len to najlepšie. Čo považujete 
v minulosti Bratislavy za výnimočné a jedinečné? 



 Každá doba, ako aj život každého jednotlivca je výnimočný. Ale ak by 
som mal pomenovať tri najvýznamnejšie časové úseky v živote nášho mesta, tak 
by boli spojené s panovaním Žigmunda Luxemburského, Márie Terézie 
a obdobie druhej polovice 19. storočia. Úrady a nobilita sa vtedy odsťahovali, 
sláva, honor a význam Bratislavy ako hlavného a korunovačného mesta 
kráľovstva sa rozplynuli. Ekonomika upadala a z Bratislavy sa malo stať 
provinčné mesto. Ale nastúpila nová generácia, nazvime ich gründermi. Boli to 
ľudia, ktorí nesedeli za pecou, ich duch vstal z popola ako Fénix a stvorili novú, 
modernú Bratislavu. V meste sa budoval priemysel, presadili električku, ktorá tu 
zacengala skôr ako vo Viedni, Budapešti či v Prahe, zaviedli plynové osvetlenie, 
kanalizáciu, vodovod, telefón a starali sa dokonca aj o životné prostredie. Veď 
už od roku 1909 spájal Pražskú ulicu so Železnou studienkou trolejbus.    
4. 
Radi sa chválime, že sme malým veľkým mesto. Čo to vo vás evokuje? 
 

 Ľudskú hlúposť. Mám na mysli všeobecne vnucovaný a žiaľ akceptovaný 
pocit malosti, ktorý sa stal akýmsi náš národným masochizmom. Nedávno, pri 
akomsi športovom zápolení s Belgickom, moderátor hovoril o súťažení s malým 
Slovenskom, pričom naša krajina je o tretinu väčšia ako Belgicku. A myslíte si, 
že na tanečnej tá najväčšia, najmocnejšia a najagresívnejšia tanečníčka na 
parkete musí byť aj tá najkrajšia, najzvodnejšia, najžiadanejšia a najlepšia? Je to 
pozostatok spôsobu myslenia z čias, keď ešte sovietsky trpaslík bol tým 
najväčším trpaslíkom na svete.  

Samozrejme slogan Malé veľké mesto je príjemný. Nakoniec je pravdou, 
že Bratislava sa v minulosti i prítomnosti nemôže počtom obyvateľov zrovnávať 
so svetovými metropolami. Však to ani nie je potrebné. Vždy tu pulzoval tep 
veľkomesta, Bratislava bola svojim duchom zrovnateľná s veľkými centrami 
a dnes zaužívaný zvrat o akomsi predmestí Viedne voľakedy nikto nebral vážne. 
Naopak obyvatelia multikultúrnej a multietnickej Bratislavy s humorom 
hovorievali, že Viedeň je predmestím ich mesta. Počet obyvateľov či veľkosť 
domov predsa nikomu nebránil aby sa tu, v meste na Dunaji, ponorenom do 
zelene Malých Karpát a vinohradov necítil dobre.  
5. 
Bratislavu a jej minulosť dokonale poznáte, dokáže vás tu ešte niečo prekvapiť 
a zaujať? 
 Áno. A opätovne to je neuveriteľná ľudská hlúposť. Alebo to je zámer?  

Mám konkrétne na mysli úsilie o znovupostavenie sochy Márie Terézie na 
Štúrovom námestí. V prvom rade by som chcel s hanbou zdôrazniť, že žiadny 
kultúrny a v svojom konaní svojprávny národ nemôže prijať ideu odstránenia 
symbolu – sochy svojho najväčšieho syna z centra hlavného mesta. A nielen to. 
Aby som sa vyhol ideológii, hovorím len o tom, že unikátne, najlepšie 
Bátfayovo dielo chcú vymeniť za nepodarený, umelecky veľmi zlý a sochársky 
až diletantsky realizovaný jazdecký pomník.  



Zdôvodňovanie presunutia Štúrovcov na námestie Slobody je v plnej 
miere zavádzajúce. Vraj sa tu udialo rozpúšťanie slovenských dobrovoľníckych 
zborov z povstania roku 1848. Ale uvedomil si niekto, že práve na tomto mieste 
sa udial oficiálny obrad potvrdenia jeho porážky? Tibor Bárfay svoje dielo 
vytvoril a v pomeroch koncipoval pre architektonicky uzavreté námestie 
mestského intravilánu a na veľkej ploche a v zeleni bývalého Gotvalďáku by sa 
úplne stratilo. Naproti tomu, súsošie Márie Terézie by na svojom pôvodnom 
mieste pôsobilo neadekvátne a ťažko. Príčina je jednoduchá, veď keď pomník 
odhalili, budova Reduty ešte nestála.     

Ešte k výtvarnej hodnote súsošia Márie Terézie. Panovníčka na koni môže 
byť s prižmúrením oka akceptovateľná, ale obe postavy po jej stranách sú 
svojou katastrofálnou nekvalitou zhodné s Motoškovou sochou Ľudovíta Štúra 
v Modre. Potrebujeme po Štefánikovi, Svätoplukovi a Masarykovi v Bratislave 
ďalšiu nekvalitnú a zlú sochu? Veď to pochopili už v čase odhalenia pamätníka 
Márie Terézie. V Bratislave vznikol veľký škandál, nešťastný autor sa pokúsil 
o samovraždu skokom z mosta do Dunaja a tieto udalosti zrejme aj urýchlili 
jeho predčasný skon.     

Navyše, idea realizovať repliku súsošia Márie Terézie opäť z carrarského 
mramoru je zrovnateľná s diletantizmom zodpovedných pri rozhodovaní 
o podobe kamennej dlažby na rekonštruovaných uliciach centra.. Obdĺžnikovú 
kamennú dlažbu majú síce v Benátkach, ale pokiaľ viem, tam autá nechodia. 
Vstupu motorových vozidiel do Starého mesta sa nedá vyhnúť, obdĺžnik pôsobí 
ako páka, a tak sú každoročné nutné nemalé prostriedky na opravu. Pred školou 
na Palackého ulici je jeho busta, vytesaná z carrarského mramoru pôvodného 
súsošia Márie Terézie. Je to sivočierna hruda. Tak pôsobí na šľachetný mramor 
agresívne životné prostredie a kyslé dažde.  
 Pritom môj názor o výmene sôch vôbec nesúvisí s Mariou Teréziou, ako 
panovníčkou. Jej panovanie bolo pre mesto svetlými desaťročiami a naša 
spomienka či vyjadrenie úcty by malo byť prirodzené. Keď sa uvažuje o jej 
soche, chcel by som pripomenúť, že jej pôsobenie je bytostne spojené s hradom. 
Pritom vďaka nemusí byť merateľná len peniazmi. Dnešná Žižkova ulica na 
Podhradí bola voľakedy ulicou Márie Terézie. Výsledok práce komisie, ktorá 
mala priniesť do názvov bratislavských ulíc poriadok,  je skutočne úbohý. Husiti 
vypálili predmestia Bratislavy, boli synonymom rabovania, krv, žiaľu a sĺz. Ale 
pánov odchovaných romantickou českou historiografiou a komunistickou 
ideológiu ani nenapadlo vrátiť tejto ulici jej pôvodný názov. A nielen to. Na 
našu hanbu v Bratislave nemáme Lisztovu ulicu, nemáme ulicu, ktorá by 
pripomínala obeť Ignáca Grossmana, ale dodnes tu straší Iljušin spolu s 
Čapajevom. A aby ten chaos mal logiku, čo tak Peťka? Veď bol verným 
Čapajevovým ordonancom.   

+++++++++++++ 
Prelom hospodárskej krízy 



 
 
Neverím v žiadne prelomy same od seba.To, čomu sme si zvykli hovoriť hospodárska kríza, 
je iba iné meno pre mravnú biedu. 
Mravná bieda je pricina, hospodársky úpadok je následok. 
V našej zemi je veľa ľudí, ktorí sa domnievajú, že hospodársky úpadok je možné zachraňovať 
peniazmi. Hrozím sa dôsledkov tohto omylu.  
V postavení, v ktorom sa nachádzame, nepotrebujeme žiadne geniálne obraty a kombinácie. 
Potrebujeme mravné stanoviská k ľuďom, k práci a k verejnému majetku. Nepodporovať 
bankrotárov, nerobiť dlhy, nevyhadzovať hodnoty za nič, nevydierať pracujúcich. 
Tomáš Baťa, 1932 
 
 
Tomáš Baťa 1938 
Ja, malý moravský Slovák, idem veľkému Slovákovi Andrejovi Hlinkovi na pohreb. 
- a išiel na pohreb Andreja Hlinku! 

+++++++++++++ 
Slovenský orloj 
http://urda.blog.sme.sk/c/238186/Slovensky-orloj.html 
 

+++++++++++++ 
Nie je v nasich silach preverit, ci je tato sprava pravdiva... 
Cikáni opet chytře jší, kdopak jim to asi radí...? 

Fakticky žádný rasismus! 
Dneska mi konečně řekli, jak se o sebe umí postarat naši 



spoluobčané z Janova a z Chánova. Protože dostávají stravenky, tak 
už se o své děti nemohou tak dobře starat a musí je svěřit do 
pěstounské péče - svým rodičům. Kdo má známého na soudě v Mostě, 
může si ověřit, kolik žádostí  na pěstounskou péči už sepsali (a kolik 
jich asi ještě sepíšou). 
Celá finta je v tom, že o děti se jakoby "stará" bába coby 
pěstounka a bere na každého vnoučka od státu 6 000 Kč měsíčně (má 
4 parchanty = 24.000,-Kč máte to vy?). O tyhle korunky se s mladými 
rozdělí a mají se zase dobře. 
Nevěříte? Protože to je ze zdrojů od soudu,tak to asi pravda bude. 
Ahoj a hezky pracujte, ať se mají dobře ty chudáci děti... 
Pěkný den 
PS: Cigoši nejsou  kurvy, kurvy jsou naši politici 
 

+++++++++++++ 
 

Patomský kráter – jeden z nejzáhadnějších přírodních úkazů na světě (1)  
Vydáno dne 12. 03. 2009 
 
Pod Patomským kráterem ve hloubce 100 m vědci našli obrovský vejcovitý objekt  

Patomský kráter, objevený v roce 1951 geologem Vladimírem Kolpakovem, dodnes patří 
mezi nejzáhadnější přírodní útvary na světě. 

Jednak není jasné, jakým způsobem vznikl a vystoupil nad okolní povrch, a za druhé, nikdo se 
tím v průběhu padesáti let nezabýval. Teprve v roce 1971 byl kráter vyfotografován z 
vrtulníku. Z výšky vše vypadá jako měsíční kráter.  

Pro vědce to je sice Patomský kráter, pro místní Jakuty je to „Hnízdo ohnivého orla“. Proč ho 
tak nazývají, není známo…  

 

Nachází se na hranici Irkutské a Jakutské oblasti, asi 200 km od obydlených míst (v centru 
zlatokopecké oblasti u města Bodajbo). Pro zajímavost – leží asi 700 km východně od místa 
tunguzské exploze.  



Nad jasně zelenou tajgou se vypíná šedivá hora s rovným, jakoby odřezaným vrškem. 
Dominuje celé oblasti, je odevšad vidět. Nic podobného ve světě neexistuje.  

Útvar vystupuje nad okolní terén, který se hodně svažuje. Rozměry kráteru jsou impozantní. 
Výška je 70 metrů (jako 20 poschoďový dům) a vnější průměr kolem 180 m, průměr na 
hřebeni je 86 metrů. Přibližná hmotnost celého zemního útvaru se odhaduje na milión tun. Na 
kráteru roste několik 200 letých listnatých stromů. 

 

Existuje několik hypotéz o jeho vzniku. První říká, že je to výsledek vulkanických procesů, 
ale nikde nejsou pozůstatky lávy. Druhá verze počítá s dopadem velkého meteoritu, ale tvar je 
příliš podivný, který nemá nikde obdoby.      

 

Vědci z Ruské AV systematicky zkoumají kráter od roku 2006. V uplynulých letech a 
posledních měsících zde pracovalo na 70 vědců ze 6 institutů Ruské Akademie věd. Výsledky 
zkoumání jsou šokující.  
Bylo zjištěno, že v hlubině pod útvarem, zhruba v hloubce 100 – 150 m, se nachází silná 
magnetická anomálie. Co ji vytváří, nějaký velký feromagnetický objekt?   

Z různých stran od kráteru byly rozmístěny sondy a bylo prováděno měření magnetického 
pole a to během mnoha dnů i nocí.  
Nyní je už jasno – pod kráterem se nachází trojrozměrný objekt, ve tvaru elipsoidu. Jeho horní 
část je v hloubce asi 100 m pod vrcholem kráteru, ale jeho hloubka sahá 600 – 700 m 
hluboko! Není sice ze železa, ale z nějakého jiného kovu. Ale že tam je, je fakt!   



 

Vědci nyní vytváří matematické modely, které by odhalily vznik kráteru.  
Kde se takový objekt vzal ? Přiletěl z kosmu cizí hvězdolet a nebo se do hlubiny zabořil více 
jak půlkilometrový meteorit? Existuje však i „podzemní“ verze vzniku kráteru – výron plynů 
a magmatu z hlubiny.  

+++++++++++++ 
 Dostal som a posielam ďalej Jano 

 
Autorem následujících slov je údajně Dr. Emanuel Tanay, známý a vysoce 
uznávaný psychiatr. Muž, jehož rodina patřila před druhou světovou 
válkou k německé 
aristokracii, vlastnil řadu průmyslových podniků a nemovitostí. Když byl 
tázán, kolik Němců bylo skutečnými nacisty, odpověděl způsobem, který 
může být určující pro náš postoj k fanatizmu: 
 
"Velmi málo lidí bylo skutečnými nacisty, ale mnoho dalších se 
radovalo z návratu německé hrdosti a další byli příliš zaneprázdněni, 
než aby je to 
zajímalo. Byl jsem jedním z těch, kdo pokládali nacisty za bandu bláznů. 
Takže většina se prostě stáhla a umožnila tím, aby se to vše stalo. 
Pak, dříve než jsme to zjistili, nás měli v hrsti, ztratili jsme 
kontrolu a nastal konec světa. 



Má rodina ztratila všechno. Já sám jsem skončil v americkém 
koncentračním táboře a Spojenci rozbili mé továrny." 
Dnes nám znovu a znovu různí experti opakují, že Islám je náboženství 
pokoje a že velká většina muslimů si přece 
přeje jedině žít v míru. I když toto laické ujišťování může být 
pravdivé, nemá pražádný význam!!!! 
Je to bezcenné šidítko, které nám má umožnit, abychom se cítili lépe 
a aby se poněkud zmenšil (psychický) účinek fanatického řádění ve 
světě ve jménu...Islámu...!!! 
Je skutečností, že v současné fázi dějin vládnou Islámem fanatici. 
Jsou to fanatici, kdo vedou každou z 50 válek, které zuří vesvětě. 
Jsou to fanatici, kdo systematicky masakrují křesťany či příslušníky 
domorodých kmenů 
v Africe a postupně utápějí kontinent v přívalu Islámu. 
Jsou to fanatici, kdo spouštějí exploze bomb, usekávají hlavy, vraždí 
nebo zabíjejí z důvodů cti. 
Jsou to fanatici, kdo přebírají mešitu po mešitě. Jsou to fanatici, kdo se 
zápalem šíří kamenování a věšení obětí, znásilňování, zabíjení, 
polévání žen kyselinou... 
Jsou to fanatici, kdo učí mladé zabíjet a stát se sebevražednými 
bombovými...zabijáky..... 
Obtížně měřitelnou skutečností je, že mírumilovná většina, mlčící 
většina...!!!..je vyděšena a je vyřazena. 
 
Komunistické Rusko sestávalo z Rusů, kteří chtěli pouze žít v míru, a přesto 
ve jménu bolševizmu bylo zavražděno asi 20 milionů lidí. Mírumilovná 
většina byla irelevantní a umlčena.... 
 
Ohromná populace Číny byla rovněž mírumilovná, ale čínským komunistům se 
podařilo zabít ohromujících 70 milionů lidí. 
 
Průměrný Japonec před druhou světovou válkou rozhodně nebyl sadistickým 
válečným štváčem. Přesto si Japonsko vražděním a krveprolitím razilo cestu 
Jihovýchodní Asií v orgii zabíjení, které zahrnovalo systematické vraždy 12 
milionů čínských civilistů; většinou byli zabiti šavlí, lopatou a bajonetem. 
 
Kdo by mohl zapomenout Rwandu, která se zhroutila v krvavém zabíjení. Není 
snad možno tvrdit, že většina Rwanďanů byli mírumilovnílidé? O odebírání orgánů 
srbským zajatcům sme věděli, no mlčeli a teď již o tom nechceme mluvit... 
Poučení z historie jsou často neuvěřitelně jednoduchá a lapidární, ale 
přesevše, všechny naše 
schopnosti logického myšlení často přehlédneme nejzákladnější a zcela 
nekomplikované závěry: svým mlčením se mírumilovní muslimové stali zcela 
irelevantními. Mírumilovní muslimové se stanou našimi nepřáteli, jestliže 
nepozvednou svůj hlas, protože se stejně jako Dr. Tanay 
jednoho dne probudí a zjistí, že se dostali do područí fanatiků a že "nastal 
konec světa". 
 
Mírumilovní Němci, Japonci, Číňané, Rusové, Rwanďané, Srbové, Afgánci, 
Iráčané, Palestinci, Somálci, Nigerijci, Alžířané, Albánci a mnozí další 



zemřeli, protože mírumilovná většina nepromluvila, až pak bylo pozdě. 
Pro nás, kteří to vše 
sledujeme, aniž bychom se angažovali, platí, že musíme dávat pozor na 
jedinou skupinu, která se počítá: na fanatiky, kteří nás ohrožují !!! 
 
Žádná mešita ani minaret v Evropě..!!!, pokud nebude stejné množství 
katolických kostelů v arabském světě a také stejné množství katolíků.!!!!! 
 
Pedofily civilizovaný svět trestá...a co muslimové, kteří souloží 8 leté dívky 
a mají s nimi děti, co Mohamed, jejich prorok, také měl 8 letou, také 
byl pedofil.!!!! 
 
Přeje si někdo z Vás, aby za dvě desítky let souložil nějaký 
muslimský stařec Vaše vnučky a pravnučky, aby je kamenovali, 
zabíjeli, polévali kyselinou, prováděli ženskou obřízku..?!!!! 
 
A konečně: každý, kdo pochybuje, že se jedná o závažnou záležitost a kdo 
jen vymaže tento mail, aniž by ho poslal dál, ten se podílí na pasivitě, která 
dovoluje, aby problémy narůstaly. Proto se trochu rozmáchnětea pošlete to 
dál a dál, a ještě dalším. Doufejme, že tento mail čtou tisíce lidí na světě, 
přemýšlejí o něm. 
 
Evropská unie nás nezachrání.....to musíme udělat sami...!!!!!  
 

+++++++++++++ 
Markiza? 
Co by som od nej cakal...  
Bieda je to ale vseobecna.... 
"Tu len Boh moze pomoct!"  
(Cervantes) 

Markíza celé ráno opakuje, že Bratislava je údajne piate najnudnejšie mesto na svete! To 
môžu napísať ozaj iba zlí alebo unudení ľudia. Nuda je totiž tam, kde je unudený človek, lebo 
miesta ani mestá nudu poznať prosto nemôžu. Na mojom literárnom večere bol raz náhodný 
poľský entomológ, ktorý pred budovou na jednom štvorcovom metri trávnika v parku našiel 

množstvo chrobáčikov, ktoré ho fascinovali a ktoré mu chýbali do zbierky. Ja som sa tiež 
nikdy nenudil. Stačilo vyjsť sto metrov za paneláky v Ovsišti a videl som divočinu plnú 

kormoránov, volaviek, bobrov, orliaka morského, stromov bizarných tvarov. Našiel som tam 
páriacich sa okáňov hruškových, čo sú najväčšie európske motýle, atď. Za správu o nude by 

som ako majiteľ televízie strhával z platu. Ale čo už, keď dnešní mladí ľudia si potrebujú 
vylamovať krky, aby sa dostali do nálady. Nečudo, že potom nevidia a nepočujú nieže Boha, 

no ani jeho emanáciu - krásu. 

+++++++++++++ 


